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သူရဦးေရႊမန္း ျပည္ခုိင္ၿဖိဳး မရႈမလွဆုံးႏုိင္သည္ဆုိေသာ လွ်ဴိ႕ဝွက္စာတမ္းကုိ 
ဦးေရႊမန္း ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္ ျပဳစုခ့ဲျခင္းျဖစ္ 
            လာမည့္ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီမရႈမလွ 
ရံႈးဖြယ္ရွိဟု ခန္႔မွန္းေဖာ္ျပခ်က္မ်ား ပါရွိသည့္ လွ်ိဴ႕ဝွက္စာတမ္းကုိ 
ပါတီဥကၠ႒ေဟာင္း သူရဦးေရႊမန္း ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္ ပါတီမ ွဗဟုိေကာ္ 
မတီဝင္မ်ားက ေရးဆြခဲဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟု ဦးေရႊမန္းကဆုိသည္။ 
ယင္းစာတမ္းကုိ ႏိုင္ငံျခားသားပညာရွင္ႏွစ္ဦး၊ ျပည္သူ႔အေျခအေန 
အမွန္ကုိ သိရွိသည့္ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီမွ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားႏွင့္ ျပည္ပပညာရွင္မ်ားျဖင္ ့ေရးဆြခဲဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟုဆုိသည္။ 
ေၾကညာစာတမ္းတြင္ ေရးသားထားသည့္ ေပၚလစီအခ်ိဳ႕မွာ လ်ွဴိ႕ 
ဝွက္အပ္သည္ဟုယူဆေသာေၾကာင့္ ဗဟုိေကာ္မတီသုိ႔ မတင္ျပ 
သကဲ့သုိ႔ လူထုသုိ႔ သတင္းထုတ္ျပန္ရန္မရည္ရြယ္ခဲ့ဟုဆုိသည္။ 
အထူးသျဖင့္ လူထုအက်ိဳးအတြက္ စစ္တပ္ႏွင့္ ခ်ိတ္ဆက္ထား 
ေသာ လုပ္ငန္းစုႀကီးမ်ားကုိ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးႏွင့္ ရတဲပ္ဖြဲ႔ ေခတ္ 
မီေရး ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈႏွင္ ့ ပတ္သက္သည့္သတင္း အခ်က္ 
အလက္မ်ားလည္းပါဝင္သည္။ လာမည့္ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ အဆုိး 
ရြားဆုံးအျဖစ္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးက ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္တြင္ အမတ္ ၁၆ 
ေနရာအထိ ေလ်ာ့နည္းက်ဆင္းသြားႏိုင္ၿပီး NLD ႏွင့္ တုိင္းရင္းသား 
ပါတီမ်ားက အမ်ားစုအႏုိင္ရသြားႏိုင္ေၾကာင္း ယင္းစာတမ္းကုိ ကိုး 
ကား၍ မဇၥ်ိမကေရးသားသည္။  
                                                                         ရႏဲိုင ္    

၂ ၂၆.၁၀.၁၅ Daily Eleven p 
(3) 

သူရဦးေရႊမန္း လာမည့္ေရြးေကာက္ပဲြတြင္ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီအေနျဖင့္ အႏိုင္ရရန္ 
ခက္ခဲမည္ဟု သူရဦးေရႊမန္းေျပာ  
            လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီအေနျဖင့္ 
အႏိုင္ရရန္ ခက္ခမဲည္ဟု သူရဦးေရႊမန္းက ေအာက္တုိဘာ ၂၅ 
ရက္တြင္ ျဖဴးၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ ေက်းရြာမ်ားအား မဆဲြယ္စည္းရုံး 
ေရးျပဳလုပ္ေနစဥ္ မီဒီယာမ်ားအားေျဖၾကားသည္။ ေဒၚေအာင္ဆန္း 
စုၾကည္ႏွင့္ ဆက္ဆံေရးမွာလည္း ယခင္ကအတိုင္းရွိေနၿပီး ဆက္ 
ဆံေရးေကာင္းမြန္ေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံံႏွင့္ ႏိုင္ငံသားမ်ားအက်ိဳးစီးပြား 

အတြ ဲ(၁)၊ အမွတ္ (၂၆၃,၂၆၄)                     ေန႔စြဲ။ ၂၅.၁၀.၂၀၁၅ (တနဂၤေႏြေန႔), ၂၆.၁၀.၂၀၁၅ (တနလၤာေန႔) 

ၶဓေန႔)  
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အတြက္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္လွ်က္ရွိေၾကာင္း၊ ေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္ 
ေနာက္ပိုင္းတြင္လည္း ႏိုင္ငံႏွင့္ ႏိုင္ငံသားမ်ားအက်ိဳးအတြက္ 
ေကာင္းသည္ဆုိပါက ညွိိႏိႈင္းႀကိဳးပမ္း ေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ပါ 
ေၾကာင္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ႏွင့္ မဟုတ္ဘဲ တုိင္းရင္းသားပါတီ 
မ်ားႏွင့္လည္း ထိုက့ဲသုိ႔ပင္ ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာသည္။  
                                                                 စိုးမင္းထုိက္ 

၃ ၂၆.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
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(1,2) 

ေဒၚေအာင္ဆန္း
စုၾကည္ 

ျမစိမ္းေရာင္စီမံကိန္းမွာ ျပည္သူမ်ားအတြက္ ျပည္ပမွေခ်းေငြကုိ 
ျပန္ေခ်းျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ေျပာ 
            အစုိးရက အေကာင္အထည္ေဖာ္ေနေသာ ျမစိမ္းေရာင္ 
စီမံကိန္းသည္ ျပည္သူမ်ားအတြက္ ႏုိင္ငံတကာမွ ေပးထားေသာ 
ေငြမ်ားကုိ ျပည္သူမ်ားအား ျပန္ေခ်းေနျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေအာက္တိုဘာ ၂၅ ရက္က လုပ္ခ့ဲ 
သည့္ ေကာ့မွဴးၿမိဳ႕နယ္ မဆဲြယ္စည္းရုံးေရးခရီးစဥ္တြင္ ေျပာသည္။ 
ျမန္မာႏိုင္င့အေနျဖင့္ ျပည္ပႏုိင္ငံမ်ားမွ ေခ်းယူထားေသာ ေၾကြးၿမီ 
မ်ား မည္မွ်ရွိသနည္းဟု က်ံဳဒရယ္ေက်းရြာ ျပည္သူတစ္ဦး၏ 
ေမးျမန္းမႈကိုေျဖၾကားရာတြင္ ယခုက့ဲသုိ႔ ေျပာျခင္းျဖစ္သည္။ 
ျမစိမ္းေရာင္စီမံကိန္းကုိ ႏိုင္ငံေတာ္ဘတ္ဂ်က္ျဖင့္ ေက်းရြာေပါင္း 
သုံးေသာင္းအထိ တုိးခ်ဲ႕ေဆာင္ရြက္မည္ဟု ေမြးေရေက်းလက္ဖြံ႔ 
ၿဖိဳးေရးဝန္ႀကီးဌာနက ၂၀၁၅ ခုႏွစ္ ဇြန္လ ၁၁ ရက္တြင္ ျပဳလုပ္ခဲ့ 
ေသာ သတင္းစာရွင္းလင္းပြတဲြင္ ဝန္ႀကီးဌာန အၿမဲတမ္းအတြင္းဝန္ 
ေဒါက္တာခင္ေဇာ္ကေျပာသည္။ ကမာၻ႔ဘဏ္၏စာရင္းအရ ျမန္မာ 
ႏုိင္ငံ၏ ျပည္ပေၾကြးၿမီမွာ ကန္ေဒၚလာ ၇ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိေန 
သည္။ ၂၀၁၅-၁၆ ဘ႑ာႏွစ ္ အစုိးရ အသုံးစရိတ္လိုေငြမွ က်ပ္ 
၃၆၀၀ ဘီလီယံေက်ာ္ရွိေၾကာင္း တရားဝင္စာရင္းတြင္ေတြ႔ရသည္။  
                                                                ၿငိမ္းၿငိမ္းျပည့္  

၄ ၂၅.၁၀.၁၅ Daily Eleven 
Pg (2, 3) 

ေဒၚေအာင္ဆန္း
စုၾကည္ 

ေရြးေကာက္ပြ ဲ မတည္မၿငိမ္ျဖစ္ေအာင္ လုပ္ခ်င္သူမ်ားရိွ၍ ေရြး 
ေကာက္ပြနီဲးမွ လူစိမ္းမ်ား ကုိယ့္ရြာသုိ႔ လာေရာက္ပါက အထူး 
သတိထားရန္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ေျပာ 
           ေရြးေကာက္ပြဲမတည္မၿငိမ္ျဖစ္ေအာင္ လုပ္ခ်င္သူမ်ားရိွ၍ 
ေရြးေကာက္ပြဲနီးမွ လူစိမ္းမ်ား ကုိယ့္ရြာသုိ႔လာေရာက္ပါက အထူး 
သတိထားၾကရန္ႏွင့္ ရန္စမႈမ်ားရိွပါက ကိုယ့္စိတ္ကုိယ္ထိန္းရန္ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေအာက္တိုဘာ ၂၄ ရက္ေန႔က ေကာ့ 
မွဴးေဒသခံျပည္သူမ်ားႏွင့္ ေတြ႔ဆုံစဥ္ သတိေပးေျပာၾကားခဲ့သည္။ 
ေရြးေကာက္ပြဲေအာင္ျမင္စြာ က်င္းပႏိုင္ျခင္းသည္ ႏိုင္ငံအနာဂတ္ 
အတြက္ ေအာင္ျမင္ျခင္းျဖစ္ႏုိင္ေသာေၾကာင့္ တည္ၿငိမ္မႈရိွေရး 
ျပည္သူမ်ား ဝုိင္းဝန္းကူညီၾကရန္လည္း ေကာ့မွဴးေဒသခံမ်ားအား 
ေတာင္းဆုိခဲ့သည္။ လက္ရွိတြင္ လူပုဂၢိဳလ္အခ်ိဳ႕ႏွင့္ လူ႔အဖြဲ႔အစည္း 
အခ်ိဳ႕သည္ လူမ်ိဳးေရးႏွင္ ့ ဘာသာေရးအသုံးျပဳၿပီး ျပည္သူမ်ား 
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အၾကား စိတ္ဝမ္းကြေဲအာင္လုပ္ေဆာင္ေနမႈမ်ားရိွေနေၾကာင္း၊ လူ 
နည္းစု လူမ်ားစုမေရြး အားလုံးတန္းတူညီတူအခြင့္ အေရးရရမည္ 
ဆုိသည္ကို ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒက ေသေသခ်ာခ်ာ ျပ႒ာန္းၿပီး 
အာမခံထားေၾကာင္း၊ NLD ပါတီအေနျဖင့္ တရားဥပေဒစုိးမိုးေရးကုိ 
အေလးထားသည့္အေလွ်ာက္ အားလုံးကုိ မွ်မွ်တတ တန္းတူည ီ
တူဆက္ဆံမည္ဟုလည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာၾကား 
သည္။ 

၅ ၂၅.၁၀.၁၅ The Voice 
Daily Vol.3 

No.171 Pg (3) 
 

The 
Messenger Pg 

(10) 

ေဒၚေအာင္ဆန္း
စုၾကည္ 

ႏိုင္ငံေရးပါတီအားလုံး ႏိုင္ငံျခားအစုိးရ ၾသဇာခံမဟုတ္ဟု 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ေျပာ 
            လက္ရွ ိ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ တရားဝင္တည္ေထာင္ထား 
ေသာ ႏုိင္ငံေရးပါတီမ်ားအားလုံးသည္ ဥပေဒအရ ႏုိင္ငံျခားအစုိး 
ရမ်ား၏ ၾသဇာကင္းရွင္းသည့္ပါတီမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚေအာင္ 
ဆန္းစုၾကည္က ေအာက္တိုဘာ ၂၄ ရက္က ေကာ့မွဴးၿမိဳ႕နယ္ 
ကံဘဲ့လမ္းဆုံ၌ ေဒသခံမ်ားအား ေျပာၾကားသည့္မိန္႔ခြန္းတြင္ ထည့္ 
သြင္းေျပာၾကားခ့ဲသည္။ လက္ရွိတြင္ NLD ပါတီသည္ ႏိုင္ငံျခား 
ၾသဇာလႊမ္းမုိးသည္ဟု ေကာလာဟလမ်ားထြက္ေပၚေနၿပီး ယင္း 
ေကာလာဟလမ်ားကုိ နားမေယာင္ဘဲ NLD ကုိသာ မထဲည့္ရန္ 
လည္း ေဒသခံမ်ားအား တိုက္တြန္းေျပာၾကားခ့ဲသည္။ တပ္မေတာ္ 
မ်ားအေနျဖင့္ မဆဲႏၵေပးေရြးခ်ယ္ရာတြင္ ႏိုင္ငံျခားသားမ်ား၏ 
တစ္နည္းနည္းအားျဖင့္ လႊမ္းမိုးမႈမရွိသူမ်ားကုိ စဥ္းစားေရြးခ်ယ္ရန္ 
အႀကံျပဳလုိေၾကာင္း တပ္မေတာ္ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္က ေျပာဆုိ 
ထားသည္။ 
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Election ပါတီႏွစ္ခုအၿပိဳင္ မဲဆြယ္မႈေၾကာင့္ ကုိကုိးကြ်န္းေဒသခံမ်ား စိတ္ 
ဝမ္းမကြေဲစရန္ ႀက့ံခုိင္ေရးကုိယ္စားလွယ္ NLD  ပါတီႏွင့္ ေဆြးေႏြး 
           ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီႏွင့္ NLD ပါတီတုိ႔ အၿပိဳင္အဆုိင္ မဆဲြယ္ 
မႈေၾကာင့္ ကုိကုိးကြ်န္းၿမိဳ႕နယ္တြင္ ေနထိုင္ေသာေဒသခံမ်ား စိတ္ 
ဝမ္းမကြေဲစရန္ ႀက့ံခိုင္ေရးပါတီ ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း ရန္ကုန္ 
တိုင္းေဒသႀကီး လုံၿခံဳေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီးေဟာင္း ဦးတင္ 
ဝင္းက NLD ပါတီ ေအာင္ႏုိင္ေရးရုံးခန္းသုိ႔ လာေရာက္ေဆြး ေႏြးခ့ဲ 
သည္။ ေအာက္တိုဘာ ၂၂ ရက္ NLD ပါတီ၏ မဆဲြယ္စည္းရုံး 
ေရးလုပ္ငန္းမ်ား လုပ္ေဆာင္မႈအၿပီးတြင္ NLD ပါတီကို ေထာက္ခံ 
သူ ေဒသခံတစ္ဦးက ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီဝင္အိမ္ကုိ လာေရာက္ဆဲဆုိ 
မႈမ်ားရိွေသာေၾကာင့္ ယခုလုိေဆြးေႏြးရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ကုိကိုး 
ကြ်န္းၿမိဳ႕နယ္ တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မဆဲႏၵနယ္အမွတ္ (၁) မွ 
ယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး လုံၿခံဳေရးႏွင္ ့ နယ္စပ္ေရးရာ 
ဝန္ႀကီးေဟာင္း ဦးတင္ဝင္းကဆိုသည္။ NLD အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ပါတီအေန 
ျဖင့္ ကုိကုိးကြ်န္းၿမိဳ႕နယ္တြင္ မဆဲြယ္စည္းရုံးေရး လုပ္ေဆာင္ျခင္း 
သည္ တစ္ရက္ခန္႔သာ ရွိေသးေသာေၾကာင့္ ေဒသခံ အခ်င္းခ်င္း 
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စိတ္ဝမ္းကြသဲည့္အျဖစ္မ်ိဳး ျဖစ္မည္မဟုတ္ေၾကာင္း ၄င္းကဆုိ 
သည္။ ကုိကုိကြ်န္းၿမိဳ႕နယ္တြင္ ေနထိုင္ေသာ ျပည္သူလူထုေဒသ 
ခံမ်ားသည္ အာဏာပုိင ္ အဖြဲ႔အစည္းတစ္ခုမွေနၿပီး ၿခိမ္းေျခာက္ 
ထားေသာေၾကာင့္ ေၾကာက္ရြံ႕စိတ္မ်ား လႊမ္းမုိးေနသည္ကုိ ေတြ႔ရ 
ေၾကာင္း ဆုိျပန္သည္။  
                                                                 ကိုကုိးကြ်န္း  
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Election ကုိကုိကြ်န္း GE တပ္ရင္းရိွ ေရႊ႕ေျပာင္းအလုပ္သမားမ်ားကုိ NLD ႏွင့္ 
NNDP ပါတီ မဲဆြယ္ခြင့္မရဟုဆုိ 
           ကုိကိုကြ်န္းၿမိဳ႕နယ္ရွ ိ ေဆာက္လုပ္ေရးအင္ဂ်ီနီယာတပ္ 
ရင္း GE တပ္တြင္ ေနထုိင္လ်က္ရွိေသာ ေရႊ႕ေျပာင္းလုပ္သား 
မဆဲႏၵရွင္မ်ားကုိ NLD ပါတီႏွင္ ့NNDP တုိ႔ မဆဲြယ္စည္းရံုးခြင့္ မရဘဲ 
ျပည္ခုိင္ၿဖိဳး ပါတီတစ္ခုတည္းသာ မဆဲြယ္ခြင့္ရွိေၾကာင္း ယင္းပါတီ 
ေအာင္ႏုိင္ေရးအဖြဲ႔မ်ားက ေျပာသည္။  

၈ ၂၆.၁၀.၁၅ ျပည္ျမန္မာ 
အတြ ဲ(၃) 

အမွတ္ (၃၄) p 
(4) 

Election ရခုိင္အမ်ိဳးသားပါတီ၏ မဲဆြယ္စည္းရုံးပြ ဲရန္ကုန္တြင္ ျပဳလုပ္ 
           ရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီေခါင္းေဆာင္မ်ားႏွင့္ ရန္ကုန္တိုင္း 
ေဒသႀကီးအတြင္းယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
သည္ ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးရွိ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားမွ ရခုိင္တုိင္းရင္းသား 
မဆဲႏၵရွင္မ်ားအား မဆဲြယ္စည္းရုံးေဟာေျပာပြဲကုိ ေအာက္တုိဘာ 
၂၅ ရက္ ေန႔လည္ပိုင္းက ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ ဗဟန္းၿမိဳ႕နယ္ရွ ိ က်ိဳကၠဆံ 
အားကစားကြင္းအေနာက္၊ ျပည္သူ႔ဟစ္တုိင္တြင္ က်င္းပခဲ့သည္။ 
၂၀၁၅ ေရြးေကာက္ပြဲတြင ္ပါတီအႏိုင္ရရွိခဲ့ပါက ရခိုင္ျပည္ဖြံ႔ၿဖိဳးေရး 
အေရးကုိ အဓိကထားလုပ္ေဆာင္မည္ျဖစ္ၿပီး ပါတီအေနျဖင္ ့ ရန္ 
ကုန္တိုင္းအတြင္း ဝင္ေရာက္သည့္ လႊတ္ေတာ္ေနရာအားလုံး 
အတြက္ လူထုေထာက္ခံမႈ အတိုင္းအတာတစ္ခုထိ ရရိွထားသည္ 
ဟု ရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီဒုဥကၠ႒ ေဒၚေအးႏုသိမ္းက ေျပာသည္။  
                                                              ျမတ္သူေအာင္  

၉ ၂၆.၁၀.၁၅ ျပည္ျမန္မာ 
အတြ ဲ(၃) 

အမွတ္ (၃၄) p 
(6) 

Election ျမန္မာ့ေရြးေကာက္ပြ ဲ တရားမွ်တေအာင္ျမင္စြာ ၿပီးစီးႏိုင္ေရး ၾသစ 
ေၾတးလ်က ေဒၚလာ ၄ သန္းလွဴဒါန္းထား 
            ျမန္မာ့ေရြးေကာက္ပြဲအတြက္ ၾသစေၾတးလ်က ေဒၚလာ 
၄ သန္း ကူညီေပးထားေၾကာင္း တရားမွ်တေသာ ေရြးေကာက္ပြဲ 
ျဖစ္လာရန္ အလုိရွိေနေၾကာင္း ၾသစေၾတးလ်ႏိုင္ငံျခားေရးဝန္ႀကီး 
ဌာနကုိ ကုိးကား၍ SBS သတင္းဌာနက ေရးသားထားသည္။ 
ၾသစေၾတးလ်ႏိုင္ငံက ကူညီေပးထားသည့္ ေဒးလာ ၄ သန္းတြင္ 
ေဒၚလာတစ္သန္းမွာ ေရြးေကာက္ပြဲ မရဲံုဝန္ထမ္းမ်ားကုိ ေလ့က်င့္ 
သင္တန္းေပးေရးအတြက္ အသုံးခ်ရန္ျဖစ္ၿပီး အျခားေသာ သုံး 
သန္းမွာ ေရြးေကာက္ပြဲ ေအာင္ျမင္စြာက်င္းပႏုိင္ေရး အေထြေထြ 
အသုံးစရိတ္အတြက္ဟု သိရသည္။ ၾသစေၾတးလ်ႏုိင္ငံျခားေရးဝန္ 
ႀကီးဌာနအေနျဖင့္ ကူညီေငြမ်ားအျပင္ ျမန္မာ့ေရြးေကာက္ပြဲ တရား 
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မွ်တေအာင္ျမင္စြာ ၿပီးဆုံးႏုိင္ေရးကုိ ေလ့လာေစာင့္ၾကည့္သူမ်ား 
ႏွင့္ ကူညီေပးသြားမည္ဟုဆိုသည္။  
                                                                   ေအဝုိင္အီး  
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Election ျပည္သူမ်ား အနာဂတ္ဘဝလွပေရး ဦးခင္ရီ အာမခံ 
            လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ အႏိုင္ရမည္ဆိုပါက ျပည္သူ 
မ်ား၏ အနာဂတ္ဘဝလွပေရးအတြက္ အာမခံႏိုင္ေၾကာင္း ျပည္ခုိင္ 
ၿဖိဳးပါတီဝင္ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အားဦးစီးဌာန 
ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ဦးခင္ရီက ေအာက္တုိဘာ ၂၄ ရက္ေန႔က 
ေျမာင္းျမၿမိဳ႕နယ္ က်ံဳသြပ္ေက်းရြာတြင္ျပဳလုပ္သည့္ မဆဲြယ္စည္းရုံး 
ပြဲ၌ ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ ေျမာင္းျမမဲဆႏၵနယ္မွ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ 
မည့္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးကုိယ္စား လွယ္ေလာင္းမ်ားသည္ ပညာတတ္ 
လူေတာ္လူေကာင္းမ်ားျဖစ္သည္ကုိ အာမခံရေဲၾကာင္း၊ အသည္း 
ၾကားက မတဲစ္ျပားကုိ ဦးေႏွာက္ႏွင့္ စဥ္းစားကာ တုိင္းျပည္တိုး 
တက္ေအာင္လုပ္ႏုိင္သည့္ စြမ္းအား/ ပါဝါ အျပည့္ရွိသည္ ့ မိမိတုိ႔ 
ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီ ဝင္မ်ားအား မေဲပးၾကရန္လည္း ဝန္ႀကီးက မဆဲြယ္ 
ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ 
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Election ေရြးေကာက္ပြ ဲကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း ၇၅ ဦး ေကာ္မရွင္ ပယ္ခ်ခံရ 
             ၂၀၁၅ အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲတြင ္  ဝင္ေရာက္ယွဥ္ 
ၿပိဳင္ရန္ ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္းအျဖစ္ အမည္စာရင္းတင္သြင္းထား 
သူမ်ားအနက္ ေကာ္မရွင္က ပယ္ခ်ခဲ့သူ ၇၅ ဦးရိွေၾကာင္း ျပည္ 
ေထာင္စုေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ ဥကၠ႒ ဦးတင္ေအးက ေအာက္ 
တုိဘာ ၂၃ ရက္က ေနျပည္ေတာ္ရွိ Kenpiski ဟိုတယ္တြင္ 
သံတမန္မ်ားႏွင္ ့ ေတြ႔ဆုံစဥ္ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ ပယ္ခ်က္ခံရသူမ်ား 
တြင္ အစၥလာမ္ဘာသာဝင္ ၃၂ ဦး၊ အျခားဘာသာဝင္ ၂၀ ဦး၊ 
အသက္ကန္႔သတ္ခ်က္ မျပည့္မီသူ ၈ ဦး၊ ႏုိင္ငံအတြင္း အနည္း 
ဆုံး ဆယ္ႏွစ္တစ္ဆက္တည္းေနထိုင္မႈမရွိသူ ငါးဦး၊ ပါတီတြင္းမွ 
ကန္႔ကြက္ခံရ၍ ပယ္ဖ်က္ခံရသူ ေလးဦး၊ ကိုယ္စားလွယ္ေလာင္း 
အခ်င္းခ်င္း ကန္႔ကြက္ပယ္ဖ်က္ခံရသူ ႏွစ္ဦး၊ အမည္စာရင္းလိမ္ 
လည္တင္သြင္းသူတစ္ဦးႏွင့္ ပါတီတံဆိပ္တင္သြင္းျခင္း မရွိဘဲ 
တစ္ဦးပုဂၢလအျဖစ္ တင္သြင္းသူ သံုးဦးျဖစ္သည္ဟု ၎ကေျပာ 
သည္။ အတည္ျပဳၿပီး ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း ၆၀၆၅ ဦးရိွၿပီး 
အမ်ိဳးသားကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း ၅၂၇၄ ဦးႏွင္ ့ အမ်ိဳးသမီး ၈၀၀ 
ရွိေသာေၾကာင့္ အမ်ိဳးသမီးကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း ပါဝင္မႈႏႈန္း ၁၃ 
ဒသမ ၂ ရာခုိင္ႏႈန္းရိွသည္ဟု ၎ကေျပာသည္။ 

၁၂ ၂၅.၁၀.၁၅ The 
Messenger Pg 

(2) 

Election ေက်းလက္ေနျပည္သူမ်ားဘဝ ျမွင့္တင္ေပးမည္ဟု ဦးတင့္ဆန္း 
မဲဆြယ္ေျပာၾကား 
          လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ အနိုင္ရရွိပါက ေက်းလက္ေန 
ျပည္သူမ်ား၏ လူေနမႈအဆင့္အတန္း ျမွင့္တင္ေရးကုိ အေကာင္း 



CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

ဆုံးေဆာင္ရြက္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ဦးတင့္ 
ဆန္းက ေျမာင္းျမၿမိဳ႕နယ္ က်ံဳသြပ္ေက်းရြာတြင္ ေအာက္တုိဘာ 
၂၄ ရက္ေန႔က ျပဳလုပ္သည္ ့ မဆဲြယ္စည္းရုံးပြဲတြင္ ေျပာၾကားခ့ဲ 
သည္။ ေက်းလက္ေနျပည္သူမ်ား၏ ပညာေရး၊ က်န္းမာေရး၊ လမ္း 
ပန္းဆက္သြယ္ေရး၊ စိုက္ပ်ိဳးေရး၊ လွ်ပ္စစ္မီးရရိွေရး၊ ေသာက္သံုး 
ေရရရိွေရးတုိ႔ကုိ ေဆာင္ရြက္ေပးမည္ဟု ဝန္ႀကီးကဆုိသည္။  
ေျမာင္းျမခရုိင္တြင္ လူဦးေရ စုစုေပါင္း (၇၈၁၈၄၄) ဦးရွိၿပီး ေက်း 
လက္ေနျပည္သူ (၆၈၇၄၄၁) ဦး ပါဝင္သည္ဟု သိရသည္။၂ 

၁၃ ၂၅.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
No. 897 Pg 

(1, 2) 

Election သမၼတခုိင္း၍ ေရြးေကာက္ပြဝဲင္ၿပိဳင္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း တစ္သီးပုဂၢလ 
အမတ္ေလာင္း ထုတ္ေဖာ္ေျပာၾကား 
          ေနျပည္ေတာ္ေကာင္စီ နယ္ေျမအတြင္း တစ္သီးပုဂၢလ 
ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္းအျဖစ္ ေရြးေကာက္ပြဲ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ 
ၾကသူမ်ားသည္ အႀကီးအကဲကေစခုိင္း၍ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ရျခင္း 
ျဖစ္ေၾကာင္း အဆုိပါနယ္ေျမမ ွ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ တစ္သီး 
ပုဂၢလကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း အၿငိမ္းစားဗုိလ္မွဴးႀကီး ျမင့္ေအာင္ 
သန္းက ေျပာၾကားသည္။ ေနျပည္ေတာ္ေကာင္စီနယ္ေျမတြင္ ဝင္ 
ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မည့္ တစ္သီးပုဂၢလ ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္းမ်ား၏ 
ေအာက္တိုဘာ ၂၄ ရက္ေန႔က မဆဲြယ္စည္းရံုးပြတဲြင္ သမၼတ 
ဦးသိန္းစိန္ဓာတ္ပံုအား အသုံးျပဳမဆဲြယ္ျခင္းႏွင့္ ပတ္သက္၍ 7 
Day ၏ ေမးျမန္းမႈအား ဦးျမင့္ေအာင္သန္းက ေျပာၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္ 
သည္။ လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲ၌ ေနျပည္ေတာ္ေကာင္စီဝင္ ငါးဦး 
တုိ႔သည္ တစ္သီးပုဂၢလ ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္းမ်ားအျဖစ္ ဝင္ 
ေရာက္ယွဥ္ၿပဳိင္ၾကမည္ျဖစ္သည္။ အဆုိပါ ေကာင္စီဝင္မ်ားသည္ 
ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတက တုိက္ရိုက္ခန္႔အပ္ထားသူမ်ားျဖစ္သည္။ 

၁၄ ၂၅.၁၀.၁၅ Daily Eleven 
Pg (17) 

လႊတ္ေတာ္ ပထမအႀကိမ္ လႊတ္ေတာ္ (၁၃) ႀကိမ္ေျမာက္ အစည္းအေဝးမ်ား ကုိ 
ႏုိဝင္ဘာ ၁၆ ရက္ ျပန္လည္က်င္းပမည္ 
           ပထမအႀကိမ္ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ (၁၃) ႀကိမ္ 
ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးမ်ားကုိ ႏိုဝင္ဘာ ၁၆ ရက္ မြန္းလြ ဲ ၁ 
နာရီခြဲအခ်ိန္ခန္႔တြင္ ျပန္လည္က်င္းပျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္ 
ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က သတင္းထုတ္ျပန္ထားသည္။ အစည္း 
အေဝးသုိ႔ တက္ေရာက္ရန္ ဖိတ္စာမ်ားကုိလည္း ျပည္သူ႔လႊတ္ 
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားထံ ေပးပုိ႔ထားသည္ဟု သိရသည္။ ထုိ႔ျပင္ 
ပထမအႀကိမ္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ (၁၃) ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္ 
အစည္းအေဝးမ်ားကုိလည္း ႏုိဝင္ဘာ ၁၆ ရက္ နံနက္ ၁၀ နာရီတြင္ 
ျပန္လည္က်င္းပမည္ျဖစ္သည္။ 

၁၅ ၂၅.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
No. 897 Pg 

(11) 

ရခိုင္ ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ ဘဂၤါလီလူမ်ိဳး မဲဆႏၵရွင္ ၁,၅၁၉ ဦး ရိွ 
          ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲ၌ မေဲပးခြင့္ရွိသူ 
ဘဂၤါလီလူမ်ိဳး ၁, ၅၁၉ ဦးရွိေၾကာင္း ရခုိင္ျပည္နယ္ ေရြးေကာက္ပြဲ 



CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

ေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ျမကေျပာသည္။ ေျမာက္ဦးခရိုင္တြင္ 
၈၂၄ ဦး၊ ေက်ာက္ျဖဴခရုိင္တြင္ ၄၀၃ ဦး၊ စစ္ေတြခရိုင္တြင္ ၂၂၁ ဦး၊ 
ေမာင္ေတာခရုိင္တြင္ ၇၁ ဦး တုိ႔ျဖစ္ၿပီး ႏုိင္ငံသား၊ ဧည့္ႏုိင္ငံသားႏွင့္ 
ႏုိင္ငံသားျပဳခြင့္ရွိထားသူမ်ားျဖစ္သည္ဟု သိရသည္။ ၂၀၁၀ ေရြး 
ေကာက္ပြဲတြင္ ဝႈိက္ကတ္ကုိင္ေဆာင္သူမ်ား မေဲပးခြင့္ရွိေသာ္ 
လည္း လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္မူ ဝိႈက္ကတ္ကုိင္ေဆာင္သူမ်ား 
မေဲပးခြင့္မရရွိေတာ့ေပ။ 

၁၆ ၂၅.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
No. 897 Pg 

(17) 

ရခိုင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ေနရာအခ်ိဳ႕တြင္ ရခိုင္ပါတီကုိ မဲမေပးရန္ ၿခိမ္း 
ေျခာက္မႈမ်ားရိွဟု ဆုိ 
          ရခုိင္ျပည္နယ္ ေဒသအခ်ိဳ႕တြင္ ရခုိင္အမ်ိဳးသားပါတီ 
(ANP) ကုိ မမဲေပးၾကရန္ ၿခိမ္းေျခာက္ ေျပာဆုိမႈမ်ားရိွေနေၾကာင္း 
ANP ဗဟုိေအာင္ႏုိင္ေရးေကာ္မတီ ဥကၠ႒ ဦးခုိင္ျပည္စုိးကေျပာ 
သည္။ ရခိုင္ျပည္နယ္ရိွ အမ္း၊ ရမ္းၿဗဲႏွင့္ ဂြၿမိဳ႕နယ္တုိ႔ရိွ ေက်းရြာ 
အခ်ိဳ႕တြင္ ယင္းသုိ႔ ၿခိမ္းေျခာက္မႈမ်ား ႀကံဳေတြ႔ေနရေၾကာင္း 
ဦးခိုင္ျပည္စိုးကဆုိသည္။ ထုိသုိ႔ ၿခိမ္းေျခာက္ေျပာဆုိေနသူမ်ားတြင္ 
အျခားပါတီဝင္မ်ားပါဝင္ေနၿပီး အဆုိပါကိစၥႏွင့္ ပတ္သက္၍ ျပည္ 
နယ္ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ထ ေတြ႔ဆုံတင္ျပသြားမည္ဟု ANP မွ 
သိရသည္။ 

၁၇ ၂၆.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
No (898) p 

(3) 

ရခိုင္ ရခုိင္အမ်ိဳးသားပါတီက ပါတီ၏ မူဝါဒသုံးရပ္ကုိ ျပည္သူမ်ားအား 
ရွင္းလင္း 
          ရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီ ANP က တိုင္းရင္းသားအားလုံး တန္း 
တူအခြင့္အေရးရရိွႏုိင္မည့္ စစ္မွန္သည့္ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စု 
တည္ေထာင္ရန္ အပါအဝင္ ပါတီမူဝါဒ သံုးရပ္ကုိ ျပည္သူမ်ားအား 
ေအာက္တိုဘာ ၂၅ ရက္တြင္ မဆဲြယ္စည္းရံုးေရးေဟာေျပာပြဲႏွင့္ 
ေအာင္ႏုိင္ေရးအလံ အပ္ႏွင္းပြရဲွင္းျပသည္။ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ က်ိဳကၠဆံ 
ဟစ္ကြင္းတြင္ ျပဳလုပ္ခဲ့ေသာ အခမ္းအနားတြင္ ေခါင္းေဆာင္မ်ား 
က ပါတီ၏ မူဝါဒသုံးရပ္ျဖစ္သည့္ စစ္မွန္ေသာ ဖက္ဒရယ္ျပည ္
ေထာင္စု တည္ေထာင္ေရး၊ ရခိုင္တုိင္းရင္းသား မ်ိဳးႏြယ္စုမ်ားအပါ 
အဝင္ ရခုိင္ျပည္နယ္ရွ ိ အျခားတိုင္းရင္းသားအားလုံး၏ အက်ိဳးစီး 
ပြားျဖစ္ထြန္းလာေစရန္ ႀကိဳးပမ္းေဆာင္ရြက္ေရး၊ ဒီမုိကေရစီစနစ္ 
ျဖစ္ထြန္းရန္ ႀကိဳးပမ္းေရးစသည့္ မူသုံးရပ္ကုိ ျပည္သူမ်ားအားရွင္း 
လင္းေျပာၾကားခ့ဲသည္။ ေဟာေျပာပြသဲို႔ ျပည္သူတစ္ေထာင္ေက်ာ္ 
တက္ေရာက္ခဲ့သည္။  
                                                                    ေအာင္ခိုင္  

၁၈ ၂၆.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
No (898) p 

(7) 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရး NCA လက္မွတ္ မထုိးသည့္ တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကုိင္အဖြ႔ဲမ်ား 
အစည္းအေဝး UWSP ထိန္းခ်ဳပ္နယ္ေျမတြင္ ျပဳလုပ္မည္ 
           NCA တြင္ လက္မွတ္ေရးထုိးျခင္းမရိွသည့္ တိုင္းရင္းသား 
လက္နက္ကုိင္အဖြဲ႔မ်ား အဓိကတက္ေရာက္မည့္ ထိပ္သီး အစည္း 
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ေဝးတစ္ခုကုိ “ဝ” ျပည္ ေသြးစည္းညီညြတ္ေရးပါတီ UWSP/ 
UWSA  ထိန္းခ်ဳပ္နယ္ေျမတြင္ ႏိုဝင္ဘာ ၁ ရက္မွ ၃ ရက္အထိ 
ျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ ၿပီးခဲ့သည့္ လဆန္းပိုင္းက 
ပန္ခမ္းၿမိဳ႕တြင္ တိုင္းရင္းသား လက္နက္ကုိင္အဖြ႔ဲ ထိပ္သီးေခါင္း 
ေဆာင္မ်ား အစည္းေဝးျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ ယင္းအစည္းအေဝးတြင္ 
ကရင္နီအမ်ိဳးသားအစည္းအရံုး KNU အပါအဝင္ ၿပီးခဲ့သည့္ 
ေအာက္တိုဘာ ၁၅ ရက္က NCA လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့သည့္ အဖြ႔ဲ 
အခ်ဳိ႕ကုိ ဖိတ္ၾကားခ့ဲသည္။  
                                                                   ေအာင္ခိုင္  
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ၿငိမ္းခ်မ္းေရး တစ္ႏိုင္ငံလုံးပစ္ခတ္တုိက္ခုိက္မႈရပ္စဲေရး သေဘာတူစာခ်ဳပ္ လက္ 
မွတ္ထုိးျခင္းအေပၚ ရခိုင္ျပည္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီ ရွင္းလင္း 
           တစ္ႏုိင္ငံလုံး ပစ္ခတ္တုိက္ခိုက္မႈရပ္စေဲရး သေဘာတူစာ 
ခ်ဳပ္ (NCA) လက္မွတ္ေရးထုိးျခင္းႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး ရခုိင္ျပည ္
လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီ (ALP) က ျပည္သူလူထူအားရွင္းလင္းပြကုိဲ 
ေအာက္တိုဘာ ၂၄ ရက္ေန႔က ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ရိွ ယုဇနဟုိတယ္၌ ျပဳ 
လုပ္ခဲ့သည္။ မိမိတုိ႔အေနျဖင့္ သမၼတ ဦးသိန္းစိန္အား ဦးစြာလက္ 
ေတြ႔စမ္းသပ္လုိက္ျခင္း ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ က်န္တုိင္းရင္းသားလက္ 
နက္ကုိင္အဖြ႔ဲမ်ား ပါဝင္လာေရးအတြက္ ဆက္လက္ႀကိဳးစားေနဆဲ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ALP ဗဟုိေကာ္မတီႏွင့္ ALP ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္ 
ေရးအဖြဲ႔၏ ဒုတိယေခါင္းေဆာင ္ေဒၚေစာျမရာဇာလင္းက ရွင္းလင္း 
ေျပာၾကားသည္။ ALP ဒုဥကၠ႒ ခိုင္စုိးႏိုင္ေအာင္ကလည္း အားလုံး 
ပါဝင္ေရးမူကို အေသဆုပ္ကုိင္ထားပါက ႏိုင္ငံေရးတံခါးေပါက္ကုိ 
ေရာက္ရွိႏိုင္မည္ မဟုတ္ေၾကာင္းႏွင့္ ႏိုင္ငံေရးတံခါးေပါက္ကုိ 
ေရာက္ရွိေရး Political ဆုိသည္ ့ေဆြးေႏြးေရးစားပြေဲပၚသုိ႔ ေရာက္ 
ရွိရန္အတြက္ NCA အား လက္မွတ္ေရးထုိးရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာ 
ၾကားခ့ဲသည္။  

၂၀ ၂၅.၁၀.၁၅ Daily Eleven 
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ၿငိမ္းခ်မ္းေရး မုိင္းရွဴး ဝမ္ေဆာ့တြင္ လက္နက္ႀကီးမ်ားပစ္ခတ္ေနျခင္းေၾကာင့္ ဝမ္ 
ေဆာ့ေဒသခံမ်ား မေနရဲေတာ့ဘဲ မုိင္းရွဴးသုိ႔ ထြက္ေျပးလာၾက 
           ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း မိုင္းရွဴးၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရိွ ဝမ္ 
ေဆာ့၊ ဟုိင္းပါေက်းရြာမ်ားတြင္ ေအာက္တုိဘာ ၂၄ ရက္ နံနက္ 
ပိုင္းက ဗံုးမ်ားထပ္မံကြသဲျဖင့္ ဝမ္ေဆာ့ေဒသခံမ်ား ရာႏွင့္ခ်ီကာ 
မိုင္းရွဴးၿမိဳ႕တြင္ ေရာက္ရိွေနေၾကာင္း ေဒသခံမ်ားက ေျပာၾကား 
သည္။ မိုင္းရွဴးၿမိဳ႕အနီးရွိ ဝမ္ေလြရြာ၊ မုိင္းအပ္ရြာ၊ ဝမ္ေဆာ့ရြာ၊ 
ေဟြမုန္ရြာ၊ ကုန္က်ိဳင္းရြာ၊ နမ့္ပါမုန္း၊ ကုန္းနင္၊ ဖမ္ကီးရြာ၊ ေနာင္ 
ေခတ္၊ နားေပ၊ နမ့္လန္၊ နမ္ပပူရြာတို႔တြင္ တိုက္ပြဲမ်ားျဖစ္ပြားေန 
ျခင္းျဖစ္ၿပီး ထုိေက်းရြာမ်ားအနီးရွိ ကားလမ္းမမ်ားအေပၚ လက္ 
နက္ႀကီးမ်ား က်ေရာက္ေပါက္ကြသဲျဖင့္ ရြာသားမ်ားက ေဘးကင္း 
ရာသုိ႔ ထြက္ေျပးတိမ္းေရွာင္ေနၾကရေၾကာင္း SSPP မွ ဗိုလ္မွဴးႀကီး 
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စိုင္းလကေျပာသည္။ မိုင္းရွဴးၿမိဳ႕နယ္ရွ ိ ဟုိင္းပါဘုန္းေတာ္ႀကီး 
ေက်ာင္းႏွင့္ ေနအိမ္မ်ားတြင္ စစ္ေဘးေရွာင္ဒုကၡသည္ စုစုေပါင္း 
၃၀၀၀ ေက်ာ္ ၄၀၀၀ နီးပါးရွိေၾကာင္းႏွင့္ ယင္းဒုကၡသည္မ်ား၏ 
စားဝတ္ေနေရးအျပင္ ေဆးဝါးအကူအညီမ်ား အေရးေပၚလိုအပ္ 
လ်က္ရွိေၾကာင္း ရွမ္းလူကယ္ကြန္ရက္မွ သိရသည္။ 
                                                     စည္သာ (ေတာင္ႀကီး) 
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USDP အုပ္ခ်ဳပ္ေရးစနစ္ က်စ္လ်စ္ခုိင္မာေစရန္ ဝန္ႀကီးဌာနအခ်ိဳ႕ကုိ ဖ်က္ 
သိမ္းၿပီး ျပင္ဆင္ဖြဲ႔စည္းမည္ဟု ႀက့ံခိုင္ေရးပါတီ ေရြးေကာက္ပြဲေၾက 
ညာစာတမ္း ေဖာ္ျပ 
          ဒီမိုကေရစီ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးျဖစ္စဥ္တြင္ အုပ္ခ်ဳပ္ေရး 
စနစ္ က်စ္လ်စ္ခုိင္မာေစရန္ႏွင့္ စြမ္းေဆာင္ရည္ျမင့္မားေစရန္ 
အတြက္ ဝန္ႀကီးဌာနအခ်ိဳ႕ကုိ ဖ်က္သိမ္းၿပီး ျပင္ဆင္ဖြဲ႔စည္းမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္ေထာင္စုႀက့ံခို္င္ေရးႏွင့္ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးပါတီ၏ ေအာက္ 
တုိဘာ ၂၂ ရက္ကထုတ္ျပန္ေသာ ေရြးေကာက္ပြဲေၾကညာစာတမ္း 
တြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။ သန္႔ရွင္းသည့္အစိုးရ ပီျပင္စြာျဖစ္ေပၚလာ 
ေရးကုိလည္း ထိေရာက္စြာေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ဖြဲ႔စည္းပံ 
ျပင္ဆင္ေရးႏွင့္ ပတ္သက္၍လည္း ႏိုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြဲမ်ား ျပဳလုပ္ 
ညွိႏႈိင္းၿပီးသည့္အခ်ိန္တြင္ အေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ေရးကုိ ဆက္ 
လက္ညွိႏႈိင္းေဆာင္ရြက္မည္ ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ အမ်ိဳးသမီးက႑ 
တြင္လည္း အမ်ိဳးသမီးရပိုင္ခြင့္မ်ားကုိ မ်ိဳးေစာင့္ဥပေဒ ေလးခုႏွင့္ 
အညီ ကာကြယ္ကူညီေျဖရွင္းျခင္းတုိ႔ကုိ ေဆာင္ရြက္ေပးမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ေဖာ္ျပထားသည္။ 
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USDP အစုိးရမုန္းတီးေရးကုိ ေရွ႕တန္းတင္ၿပီး လူထုဆႏၵျပ၊ အုံၾကြေပါက္ 
ကြမွဲ ကုိယ္အႏိုင္ရရန္ ေရွ႕တန္းတင္ျခင္းသည္ သည္းထိတ္ရင္ဖုိ 
ျဖစ္ရသည္ဟု ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ဦးျမင့္လႈိင္ေျပာ 
            အစုိးရမုန္းတီးေရးကုိ ေရွ႕တန္းတင္ၿပီး လူထုဆႏၵျပ၊ 
အုံၾကြေပါက္ကြမဲွ ကုိယ္အႏိုင္ရရန္ ေရွ႕တန္းတင္ျခင္းသည ္သည္း 
ထိတ္ရင္ဖိုျဖစ္ရသည္ဟု ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ဦးျမင့္လႈိင္က 
ေအာက္တိုဘာ ၂၄ ရက္က ဇမၺဴသီရိၿမိဳ႕နယ္ႏွင္ ့ ဒကၡိဏသီရိ 
ၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရိွ ပုလဲသြယ္စပ္မ်ိဳးစပါး ဝတ္မႈန္ကူးပြေဲတာ္တြင္ 
ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ မိမိတုိ႔ႏု္ိုင္ငံတြင္ လက္နက္ကုိင္ျပႆနာၿပီးဆုံး 
ရန္အတြက္ သမၼတႀကီးကလည္း အစြမ္းကုန္ႀကိဳးစားေနေၾကာင္း၊ 
ျပဳျပင္ေျပင္းလဲေရး လုပ္ငန္းမ်ားကုိ ဆက္လက္လုပ္ေဆာင္သြား 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံ၏ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးလုပ္ငန္းမ်ားကုိ 
ကမာၻက အသိအမွတ္ျပဳေသာ္လည္း ႏိုင္ငံေရးပါတီအခ်ိဳ႕မွ မ်က္စိ 
မွိတ္ထားျခင္းကုိ အ့ံၾသမိေၾကာင္း ၎ကဆုိသည္။ လက္ရွိတြင္ 
ခုိင္မာသည့္ ျပည္သူလူထုအင္အားရိွေၾကာင္း၊ ခိုင္မာသည့္ အစုိးရရိွ 
ေၾကာင္း၊ ခိုင္မာသည့္ တုိင္းျပည္ကို ကာကြယ္ေစာင့္ေရွာက္သည့္ 
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တပ္မေတာ္ရွိသည့္အတြက္ေၾကာင့္ ကမာၻမွာ ျပည္ေထာင္စုသမၼတ 
ျမန္မာႏုိင္ငံရယ္လုိ႔ ယေန႔အထိ ရပ္တည္ႏုိင္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟု 
ဦးျမင့္လႈိင္က ေျပာၾကားသည္။ 

၂၃ ၂၅.၁၀.၁၅ Daily Eleven 
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USDP တပ္မေတာ္သည္ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီ၏ အဓိကမိတ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္း 
ျဖစ္သျဖင့္ မိမိတုိ႔ပါတီသည္ အစုိးျဖစ္ႏိုင္ေျခအခြင့္အလမ္း အမ်ား 
ဆုံးပါတီျဖစ္ေၾကာင္း ဧရာဝတီတုိင္း လုံၿခံဳ/ နယ္စပ္ဝန္ႀကီးေဟာင္း 
ဦးေမာင္ေမာင္ဝင္း ေျပာ 
           တပ္မေတာ္သည္ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီ၏ အဓိကမိတ္ဖက္အဖြ႔ဲ 
အစည္းျဖစ္သျဖင့္ မိမိတုိ႔ပါတီသည္ အစိုးရျဖစ္ႏိုင္ေျခ အခြင့္အ 
လမ္းအမ်ားဆုံးပါတီျဖစ္ေၾကာင္း ဧရာဝတီတုိင္းေဒသႀကီး လုံၿခံဳ 
ေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး (ၿငိမ္း) ဦးေမာင္ေမာင္ဝင္းက 
ေအာက္တိုဘာ ၂၄ ရက္က ေလးမ်က္ႏ်ာၿမိဳ႕နယ္ အေသာကရာမ 
ဘုန္းေတာ္ႀကီးေက်ာင္းတြင္ ျပဳလုပ္ေသာ မဆဲြယ္စည္းရုံးပြတဲြင္ 
ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ မိမိတုိ႔ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီအေနျဖင့္ ၂၅ ရာခိုင္ 
ႏႈန္းသာ အႏိုင္ရမည္ဆုိပါကလည္း တပ္မေတာ္ ၂၅ ရာခုိင္ႏႈန္းႏွင့္ 
ေပါင္း၍ အစိုးရဖြဲ႔ႏုိင္မည္ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ အစုိးရျဖစ္ႏုိင္ေျခအမ်ား 
ဆုံး ပါတီျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ ယင္းႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
NLD ပါတီမ ွဦးေဇာ္မင္းသိန္းက  အမ်ိဳးသားႏိုင္ငံေရးကုိ ပါတီႏိုင္ငံ 
ေရးႏွင့္ေရာေထြးကာ တပ္မေတာ္အား မိတ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းအျဖစ္ 
သုံးႏႈန္းေျပာဆုိျခင္းမွာ မျဖစ္သင့္ဟု သံုးသပ္ေျပာၾကားသည္။ 
ဦးေမာင္ေမာင္ဝင္းသည္ လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲ၌ ႀက့ံခိုင္ေရးပါတီ 
ကုိယ္စားျပဳ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္းအျဖစ္ ေလး 
မ်က္ႏွာၿမိဳ႕နယ္မ ွဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္မည္ျဖစ္သည္။ 
                                            ေအာင္ေက်ာ္မ်ိဳး (ဟသာၤတ) 
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USDP ႏိုင္ငံပုိင္သတင္းစာမ်ား ႀက့ံခုိင္ေရးပါတီအတြက္ သြယ္ဝုိက္မဲဆြယ္ 
ဟု သတင္းမီဒီယာ အဖြဲ႔အစည္း အခ်ိဳ႕ေဝဖန္ 
             ႏိုင္ငံပုိင္သတင္းစာမ်ားျဖစ္ေသာ ျမန္မာ့အလင္းႏွင့္ 
ေၾကးမုံသတင္းစာတုိ႔သည ္ ျပည္ေထာင္စုႀက့ံခုိင္ေရးႏွင့္ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရး 
ပါတီအတြက္ သြယ္ဝိုက္မဆဲြယ္ေပးေနေၾကာင္း  သတင္းမီဒီယာ 
အဖြဲ႔အစည္းအခ်ိဳ႕က ေဝဖန္ေျပာၾကားသည္။ ေအာက္တိုဘာ ၂၄ 
ရက္ေန႔ထုတ္ ေၾကးမုံႏွင္ ့ ျမန္မာ့အလင္းသတင္းစာႏွစ္ေစာင္၏ 
မ်က္ႏွာဖုံးတြင္ ‘ မိတီၳလာၿမိဳ႕ႏွင့္ မိတီၳလာလြင္ျပင္တစ္ခုလုံး အစိမ္း 
ေရာင္လြင္ျပင္ျဖစ္ရမည္’ ဆုိသည့္ သတင္းေခါင္းစဥ္ျဖင့္ သမၼတႏွင့္ 
ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္တို႔၏ ၿမိဳ႕ႀကီးေရေလွာင္တမံ စီမံကိန္းသုိ႔ 
သြားေရာက္သည့္သတင္းကုိ တြ၍ဲ ေဖာ္ျပထားျခင္းႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
ယခုကဲ့သုိ႔ ေဝဖန္ျခင္းျဖစ္သည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံ သတင္းမီဒီယာ 
ေကာင္စီတြင္ ေရြးခ်ယ္ခံထားရသူ ဦးျမင့္ေက်ာ္က ျပန္ၾကားေရးဝန္ 
ႀကီးဌာနအေနႏွင့္ ႏုိင္ငံပိုင္သတင္းစာမ်ားသည္ အမ်ားျပည္သူ 
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ဝန္ေဆာင္မႈအတြက္ သြားေနခ်ိန္တြင္ ယင္းသုိ႔ ပါတီတစ္ခုအတြက္ 
မဆဲြယ္ရန္မသင့္ေတာ္ေၾကာင္း ေျပာၾကားၿပီး ျမန္မာဂ်ာနယ္လစ္ 
ကြန္ရက္မွ အေထြေထြအတြင္းေရးမွဴး ဦးေဇယ်ာလႈိင္ကလည္း 
ေရြးေကာက္ပြဲနီးကပ္လာခ်ိန္ ယခုက့ဲသို႔ ေဖာ္ျပျခင္းမွာ ဗိုင္းရပ္စ္ပါ 
သည္ဟု ေျပာ၍ရေၾကာင္းး ေျပာဆုိသည္။ 
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Interfaith ျပည္ၿမိဳ႕တြင္ ဘာသာေပါင္းစုံ ႏီွးေႏွာဖလွယ္ပြကဲ်င္းပ 
            ဘာသာေပါင္းစံုပါဝင္ေသာ ႏွီးေႏွာဖလွယ္ ေတြ႔ဆံုပြဲ 
တစ္ခုက ေအာက္တုိဘာ ၂၄ ရက္ေန႔က ျပည္ၿမိဳ႕ ေတာ္ဝင္ရတနာ 
ခန္းမတြင္ ျပည္ၿမိဳ႕ရိွ ဘာသာေပါင္းစံု ၿငိမ္းခ်မ္းေမတၱာအဖြဲ႔ 
(Religions For Peace) က ဦးေဆာင္က်င္းပခ့ဲသည္ဟု သိရ 
သည္။ လက္နက္ကုိင္တုိက္ပြဲဝင္သူမ်ားႏွင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးတည္ 
ေဆာက္ရသကဲ့သုိ႔ ကုိးကြယ္ရာ ဘာသာမတူသူမ်ားအေနျဖင့္ 
လည္း ေအးခ်မ္းစြာ၊ အတူတကြေမတၱရားေရွ႕ထားၿပီး ေနထိုင္ၾက 
ရန္ ရည္ရြယ္က်င္းပျခင္းျဖစ္သည္ဟု ယင္းအဖြဲ႔မွ အတြင္းေရးမွဴး 
ဦးခင္ေမာင္ဝင္းကေျပာသည္။ ေတြ႔ဆံုပြဲသုိ႔ ဘာသာေလးခုမွ ေခါင္း 
ေဆာင္မ်ား တက္ေရာက္ၾကကာ  ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင္ ့  ဘာသာေရး 
ဆုိင္ရာမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ႏွီးေႏွာဖလွယ္ခဲ့ၾကသည္။ 
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Other ေရႊညဝါဆရာေတာ္ တရားပြ ဲတားဆီးခံရျခင္းေၾကာင့္ ဖ်က္သိမ္းရ 
           မႏၱေလးၿမိဳ႕တြင္ က်င္းပျပဳလုပ္မည့္ ေရႊညဝါဆရာေတာ္၏ 
တရားပြဲအား ၿမိဳ႕နယ္သံဃာနာယကအဖြဲ႔က ပိတ္ပင္တားျမစ္ခဲ့ 
သျဖင့္ ဖ်က္သိမ္းလုိက္ရသည္ဟု တရားပြအဲလွဴရွင္ မိသားစုထံမွ 
သိရသည္။ ယခုကဲ့သုိ႔ ဖ်က္သိမ္းလုိက္ျခင္းေၾကာက္၍မဟုတ္ဘဲ 
ေရြးေကာက္ပြဲအား ထိခုိက္မည္စိုးေသာေၾကာင့္ ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ 
ေရြးေကာက္ပြဲၿပီးသြားပါ ဆက္လက္က်င္းပျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
တရားပြဲအလွဴရွင္ ကုိသားငယ္ကေျပာသည္။ အလွဴရွင္မိသားစု 
အေနျဖင့္ ဖခင္ႀကီး (၅၈) ႏွစ္ ျပည့္ေမြးေန႔အထူးဓမၼသဘင္အား 
ေအာက္တိုဘာ ၂၂ ရက္မွ ၂၄ ရက္ေန႔အထိ က်င္းပရန္ရည္ရြယ္ 
ထားၿပီး ေရႊညဝါဆရာေတာ္ႀကီးမွာ ေနာက္ဆုံးႏွစ္ရက္တုိင္တုိင္ 
ေဟာၾကားရန္စီစဥ္ထားရာမွ ယခုက့ဲသုိ႔ ဖ်က္သိမ္းခဲ့ရျခင္းျဖစ္ 
သည္။ 
                                                                     K.W.M 
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Other သပိတ္ေမွာက္ေက်ာင္းသားမ်ားအား ဆက္လက္ဖမ္းဆီးထားျခင္း 
အေပၚ ျမန္မာႏိုင္ငံလုံးဆိုင္ရာ ဆရာ၊ ဆရာမမ်ား အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ေဝဖန္ 
            သစ္ခိုးတရုတ္ႏိုင္ငံသားမ်ားႏွင့္ ရာဇဝတ္သားမ်ားကုိ 
ေထာင္ခ်ထားရာမွ ျပန္လႊတ္ေပးလုိက္ေသာ္လည္း အမ်ိဳးသား 
ပညာေရးဥပေဒအတြက္ ဆႏၵျပခဲ့ၾကသည့္ ေက်ာင္းသားမ်ားအား 
အစုိးရက ဆက္လက္ထိန္းသိမ္းထားျခင္းမွာ ေက်ာင္းသားလူငယ္ 
မ်ားကုိ အစုိးရက အၿငိဳးထားေနျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ျမန္မာႏုိင္ငံလံုး 
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ဆိုင္ရာ ဆရာ၊ ဆရာမမ်ားအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က ေဝဖန္လုိက္သည္။ အစုိးရ 
သည္ ကခ်င္ျပည္နယ္တြင္ ဖမ္းမိသည့္ တရုတ္ႏိုင္ငံသားမ်ား 
သစ္ခိုးထုတ္သူမ်ားကုိ ႏွစ္ရွည္ေထာင္ဒဏ္မ်ားခ်မွတ္ခဲ့ၿပီး ရက္ 
ပိုင္းအတြင္း လြတ္ၿငိမ္းခ်မ္း သာခြင့္ေပးျခင္း၊ ရာဇဝတ္သားမ်ားအား 
အႀကိမ္ႀကိမ္ လြတ္ၿငိမ္းခ်မ္းသာခြင့္ေပးျခင္းတုိ႔ကုိ ျမန္မာႏိုင္ငံလံုး 
ဆိုင္ရာ ဆရာ၊ ဆရာမမ်ား အဖြဲ႔ခ်ဳပ္က ေထာက္ျပခ့ဲၿပီး ယင္းအေျခ 
အေနတြင္ ေက်ာင္းသားမ်ားကုိ ထိန္းသိမ္းထားမႈႏွင့္ ႏိႈင္းယွဥ္ကာ 
ေဝဖန္ခဲ့သည္။  
                                                                      ထြန္းခိုင္  

၂၈ ၂၆.၁၀.၁၅ 7 Day Daily 
No (898) p 

(6) 

Other EITI လုပ္ငန္းစဥ္အတြက္ အစုိးရ တင္ျပေသာ စာရင္းႏွင့္ Global 
Witness စာရင္း အဆ ၅၀ ခန္႔ကြာဟ 
           သဘာဝသယံဇာတလုပ္ငန္းမ်ား ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ ရိွေစ 
ေရး ေဆာင္ရြက္က်င့္သုံးမႈ ႏုိင္ငံတကာသေဘာတူညီခ်က္ လုပ္ 
ငန္းစဥ္တြင္ ျမန္မာအစုိးရ အဆုိျပဳထားသည့္ ေက်ာက္စိမ္းက႑မွ 
ရရွိေငြသည္ GW အဖြဲ႔က တြက္ခ်က္ထုတ္ျပန္ေသာ ေက်ာက္စိမ္းမွ 
ရရွိေငြႏွင့္ ႏိႈင္းယွဥ္လွ်င္ အဆ ၅၀ ခန္႔ ကြာဟေနေၾကာင္း EITI 
အရပ္ဘက္ ကုိယ္စားလွယ္ ဦးဝမ္ေအာင္က ေျပာသည္။ ယင္းသုိ႔ 
စာရင္းကြာယေနမႈသည္ ျမန္မာႏုိင္ငံက လုပ္ေဆာင္ေနသည့ ္တြင္း 
ထြက္သယံဇာတ တူးေဖာ္ထုတ္လုပ္မႈ ပြင့္လင္းျမင္သာစြာ ခ်ျပေရး 
EITI လုပ္ငန္းစဥ္၏ပုံရိပ္ကုိ ထိခုိက္ႏုိင္သျဖင့္ အစုိးရတင္ျပထား 
သည့္ စာရင္းအခ်က္အလက္မ်ားကုိ ျပန္လည္တိုက္ဆိုင္စစ္ေဆး 
မည္ဟု ဦးဝမ္ေအာင္ကဆိုသည္။ ႏုိင္ငံတကာသုိ႔ ရွင္းလင္းတင္ျပ 
ေသာ စာရင္းသည္ ထုိသို႔ကြာဟေနပါက အစုိးရစာရင္းကုိ အတည္ 
ယူ၍ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးလုပ္ေဆာင္မည့ ္၂၀၁၆ တြင္ တက္လာမည့ ္အစိုးရ 
အေနျဖင့္ အတုိင္းအတာ တစ္ခုအထိ အခက္အခဲအက်ပ္အတည္း 
ျဖစ္ေစမည္ဟုဆိုသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံကုိ EITI အဖြဲ႔ဝင္ေလာင္းႏိုင္ငံ 
အျဖစ္ EITI ဘုတ္အဖြဲ႔က သတ္မွတ္ခဲ့သည္။ အဖြဲ႔ဝင္ေလာင္းမွ စံ 
ခ်ိန္မီအဖြ႔ဲဝင္ေလာင္း ႏိုင္ငံျဖစ္ေရးအတြက္ ၂၀၁၆ ဇန္နဝါရီတြင္ 
EITI အစီရင္ခံစာကုိ ႏိုင္ငံတကာ EITI အဖြဲ႔သုိ႔ တင္ျပရမည္ျဖစ္ 
သည္။  
                                                                      အိျဖဴမြန္  

၂၉ ၂၆.၁၀.၁၅ ျပည္ျမန္မာ 
အတြ ဲ(၃) 

အမွတ္ (၃၄) p 
(2) 

Other ေတာင္ႀကီးၿမိဳ႕ ကေမာၻဇဘဏ္ ရစဲခန္းေရွ႕တြင္ ေပါက္ကြမဲႈျဖစ္ပြား 
ၿပီး သုံးဦးဒဏ္ရာရ 
          ရွမ္းျပည္နယ္၊ ေတာင္ႀကီးၿမိဳ႕ရိွ ကေမာၻဇဘဏ္အနီးၿမိဳ႕မ 
ရစဲခန္းေရွ႕တြင္ ေအာက္တုိဘာ ၂၅ ရက္ေန႔က ဗံုးဟုယူဆရေသာ 
အရာတစ္ခု ေပါက္ကြမဲႈ ျဖစ္ပြားခဲ့ၿပီး လူသံုးဦး ဒဏ္ရာရကာ ကား 
တစ္စီး ပ်က္စီးခဲ့သည္။ ကေမာၻဇဘဏ္အနီး ေအာင္ေအာင္စတုိး 
ဆိုင္ေရွ႕တြင္ ည ၈ နာရီခြဲတြင္ျဖစ္ပြားျခင္းဟု သိရသည္။   Iris  
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၃၀ ၂၆.၁၀.၁၅ Daily Eleven p 
(13) 

Other မန္သာေက်းရြာဝန္းက်င္မွ တရုတ္သစ္ကားမ်ားရိွသည္ဟု သတင္း 
အရသြားေရာက္ၿပီး မံသာေက်းရြာႏွင့္ ဟန္ထက္ေက်းရြာရိွ လုိင္စင္ 
မ့ဲကားႀကီးမ်ားအား တပ္မေတာ္မွ ဖမ္းဆီး 
           မန္သာေက်းရြာတြင္ တပ္မေတာ္မွ တရုတ္သစ္ကားမ်ားရိွ 
သည္ဟု သတင္းအရသြားေရာက္ၿပီး မန္သာေက်းရြာႏွင့္ ဟန္ 
ထက္ ေက်းရြာရိွ လိုင္စင္မဲ့ကားႀကီးမ်ားအား စစ္တပ္မွ ေအာက္တုိ 
ဘာ ၂၂ ရက္တြင္ ဓာတ္ပံုမွတ္တမ္းမ်ားယူ၍ ဖမ္းဆီးသြားေၾကာင္း 
သိရသည္။ ဗန္းေမာ္ခရိုင ္ မန္စီၿမိဳ႕နယ္ မန္သာေက်းရြာႏွင့္ ဟန္ 
ထက္ေက်းရြာအတြင္းရိွ အိမ္အတြင္းထားရိွေသာ အယ္ဇူး၊ ယမ္း 
ေဖာင္၊ ေဖာက္ခ်ဲႏွင္ ့တုန္ဖုန္းကဲ့သုိ႔ေသာ လိုင္စင္မဲ့ကားႀကီးမ်ားကုိ 
မံစီၿမိဳ႕နယ္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီထံမွ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္အမတ္ 
ဦးထြန္းထြန္း ခရီးစဥ္မတိုင္မ ီႏွစ္ရက္အလုိတြင္ ဗ်ဴဟာ (၂) ဗ်ဴဟာ 
မွဴးဦးစီးေသာ စစ္ေၾကာင္းသည ္ မန္သာေက်းရြာသုိ႔ ေရာက္ရွိလာ 
ၿပီး ေက်းရြာအနီးဝန္းက်င္တြင္ တရုတ္သစ္ကားမ်ားရွိသည္ဟု 
သတင္းရေၾကာင္း ေက်းရြာအုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးကုိေခၚေျပာကာ 
မေတြ႔ရ ျဖင့္ ရြာအတြင္းရွိေသာ ကားႀကီးမ်ားစာရင္း 
ေတာင္းၿပီးေနာက္ ဓာတ္ပံုမွတ္တမ္းမ်ားယူကာ ရြာအဝင္အထြက္ 
လမ္းမ်ားအားလုံး တြင္ စစ္တပ္မ ွ ရြာအတြင္းရိွ 
ကားႀကီးမ်ားမထြက္ေစရန္ အေစာင့္ခ် ထားၿပီး ထိုကားမ်ားကုိ 
လုိင္စင္မရိွေသာေၾကာင့္ဖမ္းလိုက္ေၾကာင္း 
ေဒသခံမ်ားမွေျပာသည္။ 

ONLINE NEWS 
U THEIN SEIN 

သမၼတခရီးစဥ္ ႏုိင္ငံပုိင္သတင္းစာေဖာ္ျပမႈ ေဝဖန္ခံေနရသည္ 

24.10.2015 
ျမန္မာ့အလင္းႏွင့္ေၾကးမုံႏုိင္ငံပိုင္သတင္းစာမ်ားတြင္မိတၳီလာၿမဳ့ိႏွင့္ မိတီၳလာလြင္ျပင္တခုလံုးအစိမ္းေရာင္လြင္ျပင္ျဖစ္ရ 

မည္ဆုိသည့္ အစိမ္းေရာင္ေခါင္းစည္းစာတန္းျဖင့္ အာဏာရပါတီေခါင္းေဆာင္ သမၼတဦးသိန္းစိန္၏ နယ္လွည့္ခရီးစဥ္ 

တြဲၿပီးေဖၚျပျခင္းသည္ ႏိုင္ငံပုိင္သတင္းစာအေနႏွင့္ပါတီတခုအတြက္ဘက္လုိက္ေဖၚျပရာေရာက္ေနသည္ဟု ႏုိင္ငံေရး 

ပါတီမ်ားႏွင့္သတင္းသမားမ်ားမွေထာက္ျပေဝဖန္ၾကပါသည။္ျမန္မာ့အလင္း၊ေၾကးမုံသတင္းစာမ်ာ၏ေဖၚျပခ်က္မ်ားႏွင့္  

ပတ္သက္သည့္ေမးျမန္းခ်က္အား ျပန္ၾကားေရးဝန္ႀကီး ဦးရဲထြဋ္ႏွင့္ သမၼတ႐ံုးတာဝန္ရွိသူမ်ားအား ဆက္သြယ္ခဲ့ေသာ္ 

လည္း  ေျဖၾကားျခင္း မရိွပါ။ဉာဏ္ဝင္းေအာင္ 

 
http://burmese.voanews.com/content/state-media-was-criticized-publishing-for-propaganda-ruling-
party-in-president-trip-/3021355.html 
 

http://burmese.voanews.com/content/state-media-was-criticized-publishing-for-propaganda-ruling-party-in-president-trip-/3021355.html
http://burmese.voanews.com/content/state-media-was-criticized-publishing-for-propaganda-ruling-party-in-president-trip-/3021355.html
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THURA U SHWE MANN 

သမၼတ လ်ာထားသည့္ ကိစၥ သဘာဝ မက်ေၾကာင္း ဦးေရႊမန္း ေျပာဆုိ 

25.10.2015 

ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီမွ သမၼတေလာင္းအျဖစ္ ပါတီဥကၠဌျဖစ္သည့္ လက္ရွိ ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ ဦးသိန္းစိန္ကုိ လ်ာထားေၾကာင္း 

ေျပာဆိုေနျခင္းသည္  တစ္ဦးတစ္ေယာက္၏ ေျပာဆိုမႈမ်ားသာျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ သဘာဝမက်ေၾကာင္းသမၼတေရြးခ်ယ္ေရး 

ကိစၥသည္ လႊတ္ေတာ္ႏွင့္သာ ဆုိင္ပါသည္ဟု ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ ဥကၠဌ သူရဦးေရႊမန္းကမဲဆြယ္စည္းရံုးေရးခရီးစဥ္တြင္  

ေျပာပါသည္။ 

 http://www.rfa.org/burmese/news/ushwemann-usdp-campaign-phuu-10252015070552.html 

ႀက့ံခိုင္ေရး ႏိုင္ရန္ ခက္ခဲမည္ဟု ဦးေရႊမန္းေျပာဆိုမႈ ပါတီတြင္း မေက်နပ္မႈ ႀကီးထြား 

26.10.2015 

ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ ႀက့ံခိုင္ေရး ပါတီအေနျဖင့္ အႏိုင္ရရန ္ခက္ခမဲည္ျဖစ္ေၾကာင္း သူရဦးေရႊမန္း ၏  ျဖဴးၿမိဳ႕နယ္အတြင္း 

ေအာက္တိုဘာ ၂၅ရက္ေန႔ မဆဲြယ္စည္းရုံးေရး ခရီးစဥ္အတြင္းေျပာဆိုခဲ့ရာ ႀက့ံခိုင္ေရးပါတီတြင္မေက်နပ္မႈမ်ားျဖစ္ေပၚ 

ေနေၾကာင္း ဦးေရႊမန္း၏ေျပာၾကားခ်က္ႏွင့္ပတ္သက္၍ ယခုကဲ့သို႔စကားမ်ားမွာရန္ဘက္ကဲ့သို႔ ျဖစ္ေစႏုိင္သည့အ္တြက္ 

တုန္႔ျပနရ္န္မရိွေၾကာင္း ႀကံ့ခုိင္ေရးပါတီမွတုိင္းေဒသႀကီးအဆင့္ ဗဟုိေကာ္မတီ၀င္တဦးက ေျပာသည္။ ႀကံ့ခုိင္ေရးပါတီ 

အေနျဖင့္လာမည့္ေရြးေကာက္ပြဲတြင္မရႈမလွရံႈးနိမ့္ဖြယ္ရိွဟုခန္႔မွန္းေဖာ္ျပခ်က္မ်ားပါ ရိွသည့္လွ်ိဳ႕၀ွက္စာတမ္းကုိ လည္း 

၎၏ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္ ျပည္သူ႔အေျခအေနမွန္ကုိသိရိွေသာပါတီ၀င္ ကုိယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ျပည္ပပညာရွင္မ်ားကပူးေပါင္း 

ေရးဆြခဲ့ျဲခင္းျဖစ္ေၾကာင္းလည္း ဦးေရႊမန္းက ထုတ္ေဖာ္ေျပာၾကားခဲ့သည္။ ထြန္းထြန္း                                        

The Irrawaddy (Burmese Version) 

 
H.E. Thura U Shwe Mann Facebook 
26.10.2015  

သူရဦးေရႊမန္မွ  စေနေန႔ခရီးစဥ္တြင္ လယ္သမားေတြကုိ ေက်းဇူးရွင္ေတာင္သူဦးႀကီးမ်ားဟု ေျပာၾကေသာ္ လည္း ယေန႔ 

အခ်ိန္ တြင္ အဆင္းရဲဆံုးျဖစ္ေနေႀကာင္းထုိ႔ ေၾကာင့္ ေက်းဇူးရွင္မ်ား အဆင္ေျပရန္ မျဖစ္မေန လုပ္ေပးရန္  လုိအပ္သည္ 

ဟု ဆုိပါသည္။အေၾကြးမ်ားႏွင့္ ၾကပ္ၾကပ္တည္းတည္း ျဖစ္သည့္ ဘ၀မွ ေခ်ာင္ေခ်ာင္ လည္လည္နဲ႔အဆင္ေျပေျပျဖစ္လာ 

ရန္ မျဖစ္မေန ပူးေပါင္းညိွႏႈိင္းၿပီး လုပ္ေပးၾကရမည္ျဖစ္ျပီး ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈမရွိရင္ ဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္မႈမျဖစ္ႏိုင္ပါ။အမ်ား 

အတြက္အမွနတ္ကယ္အက်ဳိးရွိေစရန္  တကယ္အလုပ္လုပ္မည္ဆုိလွ်င္ မည္သည့္ပုဂၢိဳလ္၊ မည္သည့္အဖြဲ႔အစည္းႏွင့္မဆုိ  

အတူလက္တြၿဲပီးလုပ္ႏိုင္ရပါမည္။ညိွႏႈိင္းပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ မျပဳႏုိင္လွ်င္တုိင္းရင္းသားစည္းလံုးညီညြတ္ေရး၊အမ်ဳိးသား 

ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရး၊ၿငိမ္းခ်မ္းေရးရရိွေရးတုိ႔အတြက္အခက္အချဲဖစ္မည္ျဖစ္ျပီးဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္ရန္အခက္အခအဲတားဆီး  

မ်ားျဖစ္လာႏုိင္ပါသည္ဟု ေျပာသြားသည္။ 

http://www.rfa.org/burmese/news/ushwemann-usdp-campaign-phuu-10252015070552.html
https://www.facebook.com/IrrawaddyBurmese/photos/a.142225162488311.26254.121507374560090/1103083526402465/?type=3&fref=nf
https://www.facebook.com/HEThuraUShweMann
https://www.facebook.com/HEThuraUShweMann


CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

(ျဖဴးၿမိဳ႕နယ္၊ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း သူရဦးေရႊမန္း၏ ၂၄-၁၀-၂၀၁၅ ရက္ေန႔ (စေနေန႔) 

ခရီးစဥ္အတြင္း ျပည္သူမ်ားအား ေျပာၾကားမႈ ေကာက္ႏႈတ္ခ်က္) 

The Irrawaddy (Burmese Version) 

 

DAW AUNG SAN SU KYI 

ျမစိမ္းေရာင္စီမံကိန္းမွာ ျပည္သူမ်ားအတြက္ ျပည္ပမွ ေခး်ေငြကုိ ျပန္ေခး်ျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ေျပာ 

26.10.2015 

အစုိးရအေကာင္အထည္ေဖာ္ေနေသာျမစိမ္းေရာင္စီမံကိန္းသည္ျပည္သူမ်ားအတြက္ႏိုင္ငံတကာမွေပးထားေသာေငြမ်ား

ကုိ ျပည္သူမ်ားအား ျပန္ေခ်း ေနျခင္းသာ ျဖစ္ေၾကာင္းေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က  ေအာက္တုိဘာ ၂၅ ေကာ့မွဴးၿမိဳ႕နယ္ 

မဆဲြယ္စည္း႐ံုးေရး ခရီးစဥ္တြင္ ေျပာၾကားသည္။ျမန္မာႏိုင္ငံအေနျဖင့္ ျပည္ ပႏိုင္ငံမ်ား မွ ေခ်းယူထားေသာ ေႂကြးၿမီမ်ား 

မည္မွ်ရိွ သနည္း ဟု ေက်းရြာျပည္သူ  တစ္ဦး၏ ေမးျမန္းမႈ ကိုေျဖၾကားရာတြင္ ထည့္သြင္း ေျပာၾကား ခဲ့ျခင္းျဖစ ္သည္။ 

ျမစိမ္းေရာင္စီမံကိန္းအား ေမြး/ ေရႏွင့္ ေက်းလက္ေဒသ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး၀န္ႀကီးဌာနမွ ေဆာင္ရြက္ေနျခင္းျဖစ္ျပိး ျမစိမ္းေရာင ္

စီမံကိန္းအားကုိယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရတုိင္းေျခာက္ခုအပါအ၀င္ ျပည္နယ္၊တုိင္းေဒ သႀကီး ၁၄ ခုႏွင့္ေနျပည္ေတာ္နယ္ေျမ 

တုိ႔ရွိ ေက်းရြာ ေပါင္း ၁,၁၅၀ ရြာတြင္ စီမံကိန္း၊ရန္ပုံေငြစုစုေပါင္း က်ပ္ ၃၄ဒသမ ၅ ဘီလီယံ သုံးစြမဲည္ဟုဧၿပီလ ၁ရက္ 

တြင္  ၀န္ႀကီးဦးအုန္းျမင့္ကေျပာ ၾကားခ့ဲသည္။ျမစိမ္းေရာင္ေက်းရြာစီမံကိန္းကုိ၂၀၁၄၁၅ဘ႑ာႏွစ္တြင္အရင္းမေပ်ာက္ 

လွည့္ပတ္ရန္ပံုေငြျဖင့္ ေက်းရြာတစ္ရြာလွ်င္ က်ပ္ သိန္း ၃၀၀ ျဖင့္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္မည္ဟု ဆုိသည္။ 

ၿငိမ္းၿငိမ္းျပည့္ 

http://www.7daydaily.com/story/49506 
 
ေရြးေကာက္ပြအဲတြက္ႀသစေၾတးလ်မွ ေဒၚလာ ၄ သန္းကူညီမည္ 
25.10.2015 
 
ေရြးေကာက္ပြဲ အတြက္   ျပည္ေထာင္စု ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္သုိ႔  ၾသစေၾတးလ်ႏုိင္ငံမွ   ေဒၚလာ၄သန္းတုိက္ရိုက္ 

မဟုတ္သည့္အကူအညီမ်ားေပးေနသည္ဟု ၾသစေၾတးလ်ႏုိင္ငံျခားေရးဌာန အက္စ္ဘီအက္စသ္တင္းအားအတည္ျပဳ 

ေျပာပါသည္။ျမန္မာေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္၏ စြမ္းေဆာင္ရည္ျမႇင့္တင္ေရး ကူညီေပးရန္  ႏုိင္ငံတကာ ေရြးေကာက္ပြဲ 

စနစ္မ်ား ဆုိင္ရာ ေဖာင္ေဒးရွင္းအဖြဲ႕မွ တဆင့္  ေထာက္ပံ့ေပးျခင္း ျဖစ္ၿပီး  မဲ႐ံု အမႈထမ္းမ်ားအား ေလ့က်င့္သင္တန္း 

ေပးရန္ ေဒၚလာ ၁သန္း ပါ၀င္သည္ဟု ဆုိပါသည္။ 

http://burmese.dvb.no/archives/118388 

ELECTION 

https://www.facebook.com/IrrawaddyBurmese?fref=nf
http://www.7daydaily.com/profile/21770
http://www.7daydaily.com/story/49506
http://burmese.dvb.no/archives/118388


CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီ အစိုးရဖြဲ႔ႏိုင္ဖို႔ လိုအပ္ေၾကာင္း ဦးသက္ႏိုင္ဝင္း ေျပာၾကား 

24.10.2015 

ဦးသက္ႏိုင္ဝင္းမွ ဒီမိုကေရစီႏိုင္ငံတည္ေဆာက္ရာတြင္ ျပည္သူ၏အခန္းက႑အလြန္အေရးႀကီးေၾကာင္းပူးေပါင္းေဆာင္ 

ရြက္ရန္လုိေၾကာင္း ေျပာၾကားကာ ထုိက့ဲသုိ႔ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ရန္  လာမည့္ ၅ ႏွစ္တာ သက္တမ္းကာလတြင္လည္း အရွိန္ 

အဟုန္ျဖင့္ ႏုိင္ငံေတာ္ကုိ ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ရန္ ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ အစုိးရကုိ ဖြ႕ဲႏုိင္ရန္ အတြက္ ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးပါတီအမ်ားစု 

အႏုိင္ရမွသာ ဖြ႕ဲစညး္ႏိုင္မည္း ျဖစ္သည့္  အတြက္ တစ္ေထာင့္တစ္ေနရာမွ ျပည္သူလူထု ေပးမည့္ ဆႏၵမမဲ်ားအာ  ၿမိတ္ 

မွကုိယ္စားလွယ္အားလုံးအားေထာက္ခံဆႏၵမေဲပးၾကရန္ႏွင့္ၿပီးခ့ဲသည့္၅ႏွစ္အတြင္း ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈမ်ားအားျပည္ခိုင္ၿဖိဳး  

မွ စတင္အေကာင္အထည္ ေဖာ္ခဲ့ေႀကာင္း ဦးသက္ႏုိင္၀င္းက ေျပာခ့ဲပါသည္။ၿမိတ္ တြင္ ရပ္ကြက္ ၁၂ခု၊  ေက်းရြာအုပ္စု 

၂၀ေက်ာ္ရွိၿပီး မဲေပးပိုင္ခြင့္ရွိသူ ၁သိန္း၇ေသာင္းေက်ာ္ရွိပါသည္။ 

http://www.rfa.org/burmese/news/usdp-myeik-campaign-10242015120214.html 

တုိင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္ရိွသည့္ေဒသတြင္း လူထုအေနထား 

25.10.2015 

လက္ရွိ မဆဲြယ္စည္းရံုးေရးကာလတြင္ တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကုိင္အဖြဲ႔မ်ားအတြင္း ၿငိမ္းခ်မ္းေရးယူၿပီးသည့္အဖြ႕ဲျဖစ္ေစ 

မယူရေသးသည့္   အဖြဲ႔ျဖစ္ေစ  ယင္းတုိ႔၏နယ္ေျမတြင္ သူတုိ႔ ၾသဇာရိွၿပီး သူတုိ႔ေထာက္ခံသည့္ပါတီကုိ လူထုက ႀကိဳက္ 

သည္ျဖစ္ေစ မႀကိဳက္သည္ျဖစ္ေစ၊ တုိင္းရင္းသားမ်ားမွာ ျပန္ေျပာႏိုင္ဖုိ႔အခြင့္အေရးမရိွဟု ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုပါတီ 

ဥကၠ႒ ဦးေစာသန္းျမင့္က ေျပာသည္။ DVB TV 
PEACE/ARM CONFLICT 

အဓိကဝင္ေငြ ေက်ာက္စိမ္းက ရလုိ႔ KIA ဝန္ခံ 

25.10.2015 

Gobal Witness အဖြ႕ဲ အစီရင္ခံစာသည္ အေျခအေနမွန ္ႏွင့္ နီးစပ္သည္ဟု KIA တာဝန္ ရွိသူ တဦးကေျပာပါသည။္ ထို႔ 

အျပင္ KIA မွ၎ တုိ႔၏ အဓိက ဝင္ေငြ သည္ ေက်ာက္စိမ္း ထုတ္လုပ္မႈ မွရသည္ဟု  ဝန္ခံ ထားသည္ ။မႏၲေလး ေျမာက္ 

ဘက္ မုိင္ ၂ဝဝ ေက်ာ္အကြာ ကခ်င္ ျပည္နယ္တြင္းပဋိပကၡမ်ား ျဖစ္ေနသည့္ါ ေဒသမ်ားသည္ကမၻာေပၚတြင္ေက်ာက္စိမ္း  

အမ်ားဆံုး ထုတ္ေန သည့္ ေနရာ ျဖစ္ျပီး ယမန္ ႏွစ္ တႏွစ္တည္း တြင္ေဒၚလာ ၃၁ ဘီလ်ံ ဖိုးရိွသည္ ဟု Gobal Witness 

က ေရးထားသည္။အစီရင္ခံစာ တြင္ KIA ႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ အခ်က္အလက္ မွားယြင္းမႈ အနည္းငယ္ ရွိသည္ဟု  KIA 

ေျပာခြင့္ရပုဂၢိဳလ္ ဦးေဒါင္းခါးကဆုိပါသည္ ။အစုိးရခ်ေပးသည့္ ယႏၲရားသံုး ကုမၸဏီ ႀကီး မ်ား ေၾကာင့္ ေက်ာက္စိမ္း ေဒသ 

ပတ္ဝန္းက်င္ ပ်က္စီးမႈ ပိုမ်ားသည္ဟု လည္း ၎က ဆိုသည္။ 

http://www.bbc.com/burmese/burma 

http://www.rfa.org/burmese/news/usdp-myeik-campaign-10242015120214.html
http://www.bbc.com/burmese/burma


CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

ကိုးကန္႔ေဒသတြင္ တုိက္ပြမဲ်ားျပန္စ 
 26.10.2015 
ေအာက္တုိဘာ ၂၄ ရက္ေန႔ တြင္နယ္စပ္  ဘီဘီ ၁၁၁ နဲ႔ ဘီပီ ၁၁၃ အၾကားတရက္တည္း တိုက္ပြဲ ၄ ႀကိမ္အစုိးရထုိးစစ္ 
ေႀကာင့္ ျဖစ္ပြားခဲ့သည္ဟု  ျမန္မာႏုိင္ငံ  အမ်ဳိးသား ဒီမုိကေရစီ မဟာမိတ္တပ္မေတာ္ (အမ္အဲန္ဒီေအေအ)  အေရးေပၚ 
အေျခအေနႏွင့္  စစ္အုပ္ခ်ဳပ္ ေရး ေၾကညာထားခ်က္အား  ႏုိ၀င္ဘာ ၁၇ ရက္ထိ ေနာက္ထပ္   ရက္ေပါင္း ၉၀ တတိယ 
အႀကိမ္ ထပ္တုိးထားရ သည္။  ေနာ္ႏုိရင္း 

 

http://burmese.dvb.no/archives/118543 

ေကအိုင္ေအ တပ္ရင္း ၉ ကို အစိုးရတပ္က သိမ္းပိုက္ 
25.10.2015 

ယခုလ ၂၃ - ၂၄ တြင္ သိမ္းပုိက္ရရိွခဲ့ကာ ႏွစ္ဘက္ ဒဏ္ရာရ က်ဆံုးေသာ္လည္း တိတိက်က်မသိရေသးပါ။  

http://burmese.dvb.no/?p=118544 

MA BA THA 

မ်ိဳးေစာင့္ဥပေဒျပဌာန္းမႈ ေက်ာက္ျဖဴ ၿမိဳ႕က ေထာက္ခံႀကိဳဆုိ 
26.10.2015 

မဘသ အဖဲြ႔ဝင္မ်ား မ်ိဳးေစာင့္ ဥပေဒ အတည္ျပဳျပဌာန္းႏုိင္သည့္  အထိမ္းအမွတ္ျဖင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕ 

ဆရာေတာ္  ဦးဥတၱမပန္းၿခံတြင္ယမန္ေန႔ ၌ ေထာက္ခံႀကိဳဆိုပြဲ က်င္းပၾကသည္။မ်ိဳးေစာင့္ဥပေဒအား  ေဖာက္ဖ်က္ 

က်ဴးလြန္သူမ်ားကုိတရားရံုးထံတိုင္ၾကားရမည္ ျဖစ္ၿပီး အေရးယူျခင္းမရိွခဲ့ေသာ္မ.ဘ.သ အဖဲြ႔မွလိုက္လံေဆာင္ရြက္ 

ေပးမည္ဟု  ရမၼာဝတီဆရာေတာ္ ဘဒၵ ႏၱအကုၤရက မ်ိဳးေစာင့္ဥပေဒႀကိဳဆိုေထာက္ခံပြဲတြင္ မိန္႔ပါသည္။ႀကိဳဆိုပြဲသို႔ 

မဘသ အဖြ႕ဲမွ ဆရာေတာ္မ်ား၊ေက်ာက္ျဖဴ ေဒသခံမ်ားႏွင့္ ပညာေရးေကာလိပ္မွ ေက်ာင္းသူ၊ ေက်ာင္းသား ၅ဝဝ  

ေက်ာ္ တက္ေရာက္ခဲ့ပါသည္။RFA Burmese 

http://www.rfa.org/burmese 

RAKHINE NEWS 

ပုဂၢိဳလ္ေရး တုိက္ခုိက္မဲဆြယ္မႈ နဲ႔ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးကုိ ANP တုိင္ၾကား 

25.10.2015 

ရခုိင္ျပည္နယ္ဘူးသီးေတာင္ၿမိဳ႕နယ္တြင္ျပည္ခိုင္ၿဖိဳး ပါတီမွရခုိင္အမ်ိဳးသားပါတီလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္းမ်ား 
အေပၚ ေဒါတာေအးေမာင္န႔ဲ Nld ကုိေပါင္းသြားၿပီစသည္ျဖင့္ ပုဂၢိဳလ္ေရးတုိက္ခိုက္ၿပီး  မဆဲြယ္စည္းရုံးေနေသာ ေၾကာင့္ 
ရခိုင္အမ်ဳိးသားပါတီမွ ၿမိဳ႕နယ္ေကာ္မရွင္ထံ တိုင္ၾကားထားပါတယ္။ဘူးသီးေတာင္ၿမိဳ႕နယ္ ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးတာဝန္ရိွသူမ်ား  

http://burmese.dvb.no/archives/author/nawnoreen
http://burmese.dvb.no/archives/118543
http://burmese.dvb.no/?p=118544
http://www.rfa.org/burmese/news/mabatha-kyaukpyu-nationalistic-laws-10252015214026.html


CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

ရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီအား  ၿမိဳ႕နယ္ေရြးေကာက္ပြဲ ေကာ္မရွင္ရံုး တြင္ ယေန႔ ေတာင္းပန္သည္ ဟု ဘူးသီးေတာင္  ရခိုင ္
အမ်ိဳးသားပါတီ ဒုတိယဥကၠဌ ဦးသန္းလိႈင္က ေျပာပါသည္။ 

 

http://www.rfa.org/burmese/news/anp-complain-usdp-campaign-10252015121242.html 

 

ရခိုင္မွာ ပဋိပကၡအၿပီး ႏွစ္ ဘက္ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရး အလွမ္းေဝးေနေသးေၾကာင္း CDNH အဖြဲ႔ေျပာ 

23.10.2015 

ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ ျပန္လည္သင့္ျမတ္ေရး ဆုိသည့္ စကားလုံးသုံးၿပီး မြတ္စလင္ႏွင့္ ရခုိင္တိုင္းရင္းသားမ်ားႏွစ္ဘက္စလုံး 

မွ လက္မခံနိုင္ ေသးဘဲ လက္ေတြ႔ လုပ္ေဆာင္ ရန္မွာလည္း အခက္အခဲမ်ား ရွိေနဆဲျဖစ္ေၾကာင္း လက္ရိွ ရခိုင္ျပည္နယ္ 

အေျခအေနသည္ ယခင္ထက္ တည္ၿငိမ္မႈရွိေသာ္လည္း ပဋိပကၡမ်ား ျပန္လည္ ျဖစ္ ပြားႏုိင္ သည့္ အေျခအေနတြင္ ရိွေန 

ေသးေၾကာင္း သတိေပး ေျပာၾကားသည္။လူ႔အဖဲြ႔အစည္း ႏွစ္ဘက္စလုံးတည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းေရးထက္ ၎တုိ႔၏ ႏုိင္ငံေရး 

ရည္မွန္းခ်က္မ်ားကုိသာအဓိကထားလုပ္ေဆာင္ေနသည့္အျပင္ႏွစ္ဘက္အဖြ႔ဲအစည္းအၾကားအျပန္အလွန္ယံုၾကည္မႈအား

နည္းေနျပီးသံသယမ်ားႀကီးထြားေနဆဲျဖစ္သည္ဟုကြျဲပားျခားနားမႈႏွင့္အမ်ဳိးသားေရးသဟဇာတျဖစ္မႈဆုိင္ရာေလ့လာေရး

အဖြဲ႔(CDNH)ညႊန္ၾကားေရးမွဴး Dr ေက်ာ္ရင္လိႈင္မွေျပာပါသည္ ။ ရခုိင္ျပည္နယ္တြင္ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ပဋိပကၡေၾကာင့္ လက္ရွိ 

ျပည္နယ္အတြင္း ဒုကၡသည္ တစ္သိန္း ေလးေသာင္း ရိွသည္ဟု စစ္တမ္းတြင္ ထုတ္ျပန္ထားပါသည္။ 

http://www.rfa.org/burmese/news/conflict-between-two-communities-rakhine-state-

10232015121048.html?searchterm:utf8:ustring=CDNH 

http://www.rfa.org/burmese/interview/cdnh-dr-kyawyinhlaing-interview-

10242015050341.html?searchterm:utf8:ustring=CDNH 

 

NCA  စာခ်ဳပ္အရ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စု တည္ေဆာက္ေရးတြင္ ပါဝင္နုိင္ရန္ ရခုိင္တုိင္းရင္းသား 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ား လႊတ္ေတာ္ထဲေရာက္ရိွရန္ လုိအပ္ဟုရခုိင္အမ်ိဳးသားပါတီ မဲဆြယ္ 

26.10.2015 

NCA  စာခ်ဳပ္အရ ဖက္ဒရယ္ ျပည္ေထာင္စု တည္ေဆာက္ေရး တြင္ ပါဝင္နိုင္ရန္ ရခုိင ္တိုင္းရင္းသား ကုိယ္စားလွယ္မ်ား 

လႊတ္ေတာ္ထဲသုိ႔ေရာက္ရွိရန္လုိအပ္ေနေၾကာင္းရန္ကုနရ္ခိုင္တုိင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီးဦးေဇာ္ေအးေမာင္ကေျပာသည္။ 

လြတ္လပ္သည့္ နုိင္ငံတစ္နိုင္ငံ၌အခ်ဳပ္အျခာအာဏာရိွရၿပီး ယင္းအခ်ဳပ္အျခာအာဏာကုိမေဲပးခြင့္ရိွေသာျပည္သူမ်ားသာ 

ပိုင္ဆုိင္ေၾကာင္း၊တုိင္းရင္းသား နုိင္ငံသားရခုိင္သားမ်ား သမၼတ၊ ဒုသမၼတ၊ ဝန္ႀကီး၊တရားသူႀကီးခ်ဳပ္လည္းျဖစ္နိုင္ေၾကာင္း  

ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးအတြင္းရိွ ရခိုင္တိုင္းရင္းသား ၁၀၀၀ ခန႔္က လာေရာက္ေသာလူထုေဟာေျပာပြဲ ၎ကေျပာသည္။ 

http://www.rfa.org/burmese/news/anp-complain-usdp-campaign-10252015121242.html
http://www.rfa.org/burmese/news/conflict-between-two-communities-rakhine-state-10232015121048.html?searchterm:utf8:ustring=CDNH
http://www.rfa.org/burmese/news/conflict-between-two-communities-rakhine-state-10232015121048.html?searchterm:utf8:ustring=CDNH
http://www.rfa.org/burmese/interview/cdnh-dr-kyawyinhlaing-interview-10242015050341.html?searchterm:utf8:ustring=CDNH
http://www.rfa.org/burmese/interview/cdnh-dr-kyawyinhlaing-interview-10242015050341.html?searchterm:utf8:ustring=CDNH


CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

RAKHINE ONLINE NEWS 

ကၡိဳင့္တပ္မေတာ္ႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ ထုတ္ျပန္ခ်က္မ်ားအား ခ်င့္ခ်ိန္ၾကရန္  ANP အႀကံျပဳ 

25.10.2015 

Facebook ေပၚတြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္အတြင္းရိွ ရကၡိဳင့္တပ္မ ေတာ္ထိန္းခ်ဴပ္ နယ္ေျမမ်ား အတြင္းသုိ႔ တပ္မေတာ္မွ စစ္ 

အင္အားျဖည့္တင္းေနျခင္းေၾကာင့္ ႏုိင္ငံေရး မတည္ၿငိမ္မႈမ်ား ျဖစ္ေပၚကာေရြးေကာက္ပြဲ ထိခိုက္မည္ကုိစိုးရိမ္ေၾကာင္း  

ရကၡိဳင့္တပ္မေတာ္(AA)ကေအာက္တိုဘာ၂၀ ရက္ ရက္စြဲျဖင့္ ထုတ္ျပန္ ခဲ့သည့္အေပၚရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီမွတာ၀န္ရွ ိ

သူတစ္ဦးက ေျပာဆုိျခင္း ျဖစ္သည္။၎မွ ရကၡိဳင့္တပ္မေတာ္သည္ရခုိင္ျပည္တြင္ မရိွေသာေႀကာင့္ တုိက္ပြဲျဖစ္ပြားႏိင္ု 

စရာ အေၾကာင္းလည္း မရိွေၾကာင္း ထုတ္ျပန္ခ်က္မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီး ေသေသခ်ာခ်ာ စဥ္းစား ေစလုိသည္ ဟုရခိုင္ 

အမ်ိဳးသားပါတီမွ ေျပာေရးဆုိခြင့္ရွိသူ ဦးမ်ိဳးေက်ာ္က ေျပာ သည္။ သတင္း - MMK 
The Ladies News Journal 

ရခုိင္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ေန ရာ ေဒါက္တာေအးေမာင္ကို ANP လ်ာထား 

RFA ျမန္မာပုိင္း။  
ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ ရခိုင္အမ်ိဳးသားပါတီ ANP သည္ ရခုိင္ျပည္နယ္တြင္ အစုိးရဖြ႔ဲႏုိင္သည့္ အထိ ႀကိဳးစား မည္ျဖစ္ၿပီး 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေနရာအတြက္ ပါတီ ဥကၠဌ  ေဒါက္တာေအးေမာင္ကို လ်ာထားေၾကာင္း ရနကု္န္ ANP  မဆဲြယ္  စည္းရံုး 
ေဟာေျပာပြတဲြင္ ပါတီ ဒု ဥကၠဌ ေဒၚေအးႏုစိန္ မွ ေျပာသည္။ANPသည္ ရခုိင္ျပည္နယ္၊ ခ်င္းျပည္နယ္၊ဧရာဝတီတုိင္း   
ႏွင့္ ရန္ကုန္တုိင္းတုိ႔တြင္ ရခိုင္တိုင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီးေနရာအပါအဝင္ ကုိယ္စားလွယ္ေလာင္း၇၇ ဦးဝင္ေရာက္ 
ယွဥ္ၿပိဳင္မည္။ 

http://www.rfa.org/burmese/news/anp-rakhine-minister-dr-ayemaung-10252015113604.html 

ဖယ္ဒရယ္သည္ခြထဲြက္ေရးမဟုတ္ေၾကာင္းပူးေပါင္းမႈမရိွပါကပရုပ္လုံးလုိလုံးပါးပါးမည္ျဖစ္ေၾကာင္းရခုိင္ 
ျပည္နယ္ေကာင္းမွ ႏုိင္ငံေတာ္ေကာင္းမည္ဟု ဦးေမာင္ေမာင္အုန္း မဲဆြယ္စဥ္ေျပာၾကား 

26.10.2015 

ရခုိင္တုိင္းရင္းသားမ်ားအမ်ိဳးကိုခ်စ္ျပီးတစ္ခ်ိဳ႕အမ်ိဳးမ်ားမွအခ်စ္လြန္းကာမည္သူ႔ကိုမွမေပါင္းခ်င္မယုံဘဲမညသူ္႔ကုိမွလည္း  

ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ မရွိသည္ ့မိဘျပည္သူမ်ားလည္း ရွိသျဖင့္ မ်က္လုံးမိွတ္ထားလွ်င္မည္သည့္အရာမွလည္းျမင္ရမည္ 

မဟုတ္သျဖင့္ မိဘ ျပည္သူမ်ား မ်က္လံုးဖြင့္ၿပီး ခ်စ္ၾကပါဟု ေျပာပါ သည္။ မ်က္လံုး ျပဴေအာင္ ၾကည့္မွသာ ကိုယ့္ အမ်ိဳး 

တကယ္ခ်စ္ရာေရာက္မည္၊ မည္သူႏွင့္မွ မေပါင္းခဲ့လွ်င္ ရခိုင္ျပည္နယ္သည္  ပရုပ္လံုးကဲ့သုိ႔ လုံးပါးပါးသြားမည္ျဖစ္သျဖင့္ 

ကိုယ့္လူမ်ိဳး၊ ကိုယ့္တိုင္းျပည္ အက်ိဳးရိွရန္  ပူးေပါင္းသင့္သည့္အရာကိုလည္း ပူးေပါင္းရမည္ ဟုလည္း ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ 

ရခုိင္ျပည္မွျပည္ခုိင္ျဖိဳးပါတီအား ဗမာပါတီဟုထင္ၾကေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္ ဗမာပါတီ မဟုတ္ေၾကာင္းျပည္ေထာင္စုတိုင္းရင္း 

သားမ်ား ႏွင့္ ဖြဲ႕စည္းထားေသာ ပါတီတစ္ခုသာ ျဖစ္ေၾကာင္း၊ရခုိင္ျပည္နယ္ေကာင္းမွႏုိင္ငံေတာ္ ေကာင္းမည္ျဖစ္ၿပီး ရခိုင္ 

ျပည္နယ္တည္ၿငိမ္မွ ႏိုင္ငံေတာ္တည္ၿငိမ္မည္ ဟု ေျပာဆုိသည္။ ေအာက္တုိဘာလ ၂၆ ရက္ေန႔ မဆဲြယ္ ေဟာေျပာပြဲစဥ္ 

ဦးေမာင္ေမာင္အုန္း မွ ယေန႔ ရခုိင္ျပည္ ၏ အေရးမွာ အလြန္ အေရးႀကီးၿပီး ႏိုင္ငံေတာ္၏ အေရးပင္ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ ရခုိင့္ 

အေရးသည္ ႏိုင္ငံေတာ္၏ ႏွလုံးသားထဲတြင္ စူးဝင္ေနေသာ ဆူးတစ္ေခ်ာင္း ျဖစ္သည္ဟုဆုိသည္။ 

http://www.rfa.org/burmese/news/anp-rakhine-minister-dr-ayemaung-10252015113604.html


CDNH မွ ျပဳစု ျဖန္႔ေ၀ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

http://mizzimaburmese.com/article/6554#sthash.EgsCSKP1.dpuf 
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OTHER 

ျပည္သူမ်ား လက္မခံႏုိင္သည့္ ေရြးေကာက္ပြ ဲရလဒ္ေၾကာင့္ စီးပြားေရးပိတ္ဆုိ႔မႈမ်ား ထပ္မံ ျဖစ္ေပၚလာပါက 
အိမ္ျခံေျမပူေဖာင္း ေပါက္သြားႏုိင္ဟု သုံးသပ္ခ်က္စာတမ္းတစ္ခုတြင္ ေဖာ္ျပ 

26.10.2015 

ႏုိင္ငံေရးအေျခအေနေကာင္းမြန္မႈမရိွျခင္းႏွင့္ျပည္သူမ်ားလက္မခံႏိုင္သည့္ေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္ေၾကာင့္စီးပြားေရးပိတ္ဆုိ႔မႈ 

မ်ားထပ္မံျဖစ္ေပၚလာပါကအိမ္ျခံေျမပူေဖာင္း ေပါက္သြားႏုိင္ဟု Property Solutions ကုမၸဏီက ထုတ္ျပန္သည့္ ရန္ကုန္ 

ေဆာက္လုပ္ေရး/အိမ္ျခံေျမ ေစ်းကြက္ သုေတသနႏွင့္ ေစ်းကြက္ အနာဂတ္ သုံးသပ္ခ်က္စာတမ္းတြင္ေဖာ္ျပထားသည္။ 

ႏွစ္ေပါင္း၅၀အတြင္းျမန္မာႏိငု္ငံသုိ႔တရားမ၀င္ စီး၀င္ခဲ့သည္အ့ေမရိကန္ေဒၚလာမ်ားစြာသည္အိမ္ျခံေျမေစ်းကြက္ အတြင္း 

သုိ႔ အဓိက စီး၀င္ခဲ့ၿပီး ေရြးေကာက္ပြဲ အၿပီးတြင္ အိမ္ျခံေျမ ေစ်းကြက္ တည္ၿငိမ္ ၍ အမ်ားျပည္သူ ၀ယ္ယူႏုိင္စြမ္းရိွ သည့္ 

အေနအထားသုိ႔ ေရာက္ရွိရန္ ထုိသုိ႔ တရားမ၀င္ စီး၀င္ေနသည့္ ေငြမည္းမ်ား  ကုိ ပိတ္ဆုိ႔ႏုိင္ရန္ လုိအပ္မည္ ျဖစ္ေၾကာင္း 

ျမန္မာႏုိင္ငံ အိမ္ျခံေျမ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္း ဒုဥကၠ႒ ဦးသန္းဦးက ေျပာၾကားသည္။ Myat Minn 

 Eleven Media Group 

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ကုိ စနစ္တက် မခန္႔ခြႏဲိုင္ပါက ေနာင္တစ္ခ်ိန္ ေနာင္တရလိမ့္မည္ဟု YHT သတိေပး 
26.10.2015 

ႏုိင္ငံ၏ စီးပြားေရး အခ်က္အခ်ာက်ေသာ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သည့္ အေျပာင္းအလဲကာလႏွင့္ ႀကံဳေတြ႔ေနရၿပီး ၿမိဳ႕ျပ စီမံကိန္းမ်ား 

ႀကိဳတင္မေရးဆြ၊ဲ စီမံကိန္းမ်ားစနစ္တက် မလုပ္ေဆာင္ပါက ပတ္ဝန္းက်င္ ညစ္ညမ္းမႈမ်ားျဖင့္ ေနာင္တတရမည့္ အေျခ 

အေနႏွင့္ ႀကံဳေတြ႔ႏိုင္သည္ဟု ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ျပအေမြအႏွစ္ ထိန္းသိမ္း ေစာင့္ေရွာက္ေရးအဖြဲ႕ YHT  မွ  ေအာက္တုိဘာ ၂၆ 

ရက္တြင္ သတိေပးလုိက္ သည္။ ေနာင္တြင္ ရန္ကုန္သည္  ႐ႈပ္ေထြး က်ပ္ညပ္ေသာ၊ ပတ္ဝန္းက်င္  ညစ္ညမ္း မႈမ်ားျဖင့္ 

ျပည့္ႏွက္ေနေသာ၊ ေနခ်င့္စဖြယ္ မရွိေသာ၊ ကုိယ္ပိုင္လကၡဏာ သြင္ျပင္ မရိွေသာ ၿမိဳ႕တစ္ၿမိဳ႕အျဖစ္သုိ႔ ဦးတည္ သြားႏိုင ္

သည္ ဟု YTH ၏ သတိေပးထုတ္ျပန္မႈတြင္ ပါရိွသည္။ 

 http://mizzimaburmese.com/article/6530#sthash.0fldeRT5.dpuf 
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